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Rokovanie poslancov bolo viac o diskusii s obyvateľmi

Výsledky prezidentských volieb 2024 v Handlovej
1. kola voľby prezidenta Slovenskej 
republiky 2024 sa v Handlovej zú-
častnilo 6 077 obyvateľov.

Volebná účasť dosiahla 46,58%. Zria-
dených bolo 18 volebných okrskov. 
Najnižšia účasť voličov (17,5%) bola 
nahlásená v okrsku č. 10 na Bani 
Handlová. Najviac voličov sa zúčast-
nilo v okrsku č.16 na Hornom konci 
(60,56%). Počtom obyvateľov najväčší 
okrsok č. 11 v Podnikateľskom inku-
bátore mal tentokrát volebnú účasť 
25,67%, v ňom boli evidovaní aj voliči 
s trvalým pobytom Mesto Handlová 
0.

A aké sú výsledky 1. kola volieb v 
Handlovej?

Peter Pellegrini 2900 hlasov
Ivan Korčok 1906 hlasov
Štefan Harabin 969 hlasov
Ján Kubiš 92 hlasov
Igor Matovič 91 hlasov
Marián Kotleba 46 hlasov
Patrik Dubovský 24 hlasov
Milan Náhlik 13 hlasov
Krisztián Forró 4 hlasy

Víťazmi prvého kola sa v Handlovej 
stali Peter Pellegrini (47,87%) a Ivan 
Korčok (31,46%).

Mestské zastupiteľstvo prerokova-
lo doručené petície na tému váže-
ného odpadu a parkovania 
Rokovanie handlovského mestské-
ho zastupiteľstva, ktoré sa konalo 
28.marca, otvoril a  viedol zástupca 
primátorky mesta, Radoslav Iždinský. 
Po úvodnom schválení programu ro-
kovania 17timi prítomnými poslanca-
mi bolo postupne prerokovaných 15 
bodov vrátane požiadaviek obyvate-
ľov na odkúpenie pozemkov pod ple-
chovými garážami na Ul. Dimitrovova 
a doručených dvoch petícií. 
Mesto predalo aj kúpilo pozemky
V bode nakladanie s majetkom mesta 
Simona Mihalusová, referentka odde-
lenia majetkovo-právneho, evidencie 
a vnútornej správy predniesla 11 žia-
dostí o  kúpu mestského nehnuteľ-
ného majetku. Z nich poslanci odsú-
hlasili predaj prebytočného majetku 
mesta -  pozemku pri rodinnom dome 
žiadateľa na Hornom konci v hodnote 
stanovenej znaleckým posudkom za 
6245,92 eur, pozemkov v Handlovej 
v  časti Náhradné pole, ktoré tvoria 

prístupy a záhradu priľahlú k domu 
v  kúpnej cene určenej znalcom vo 
výške 7 680 eur. Mestské zastupi-
teľstvo schválilo kúpu pozemkov, 
na ktorých sa nachádzajú stavby vo 
vlastníctve mesta, konkrétne útulok 
– koterce pre psov, karanténna časť a 
výbeh pre psov, do vlastníctva mes-
ta za kúpnu cenu celkom vo výške 4 
155,05 eur od Slovenského pozemko-
vého fondu. 
Ak patríte do ktorejkoľvek skupiny 
majiteľov plechových garáží, mesto 
je pripravené s vami situáciu indivi-
duálne prekonzultovať 
V rôznych lokalitách mesta je približ-
ne 80 plechových garáží. Analýzu 
právnych stavov  k  týmto stavbám 
mesto vykonalo ešte v minulom ob-
dobí a  vyzývalo obyvateľov k  spo-
lupráci v  oblasti usporiadania ná-
jomných zmlúv resp. iných vzťahov 
s  mestom. Poslanci na tomto roko-
vaní neschválili odpredaj pozemkov 
pod plechovými garážami siedmim 
obyvateľom na ul. Dimitrovovej, na-
koľko ani jedna zo stavieb nie je zapí-

saná na liste vlastníctva a nemá pride-
lené súpisné číslo. V diskusii k tomuto 
bodu sa vyjadrili prítomní občania, 
žiadatelia, s názorom, že takáto situ-
ácia im nevyhovuje a garáže tam boli 
postavené so súhlasom mesta ešte 
v minulom storočí.  Zákony sa však 
významne od toho obdoba zmenili. 
Záujem o kúpu pozemkov pod gará-
žami, ktoré sú v majetku mesta, vyvo-
lalo zvýšenie nájmu na základe VZN 
o miestnych daniach schválené kon-
com minulého roka. Nájom sa zvýšil 
z 1Eur/m2/rok na 10 eur/m2/rok. Pri 
20 m2 je to 200 eur ročne. Ako sa vy-
jadril viceprimátor mesta, Radoslav 
Iždinský: „Mesto dlhé roky ponúkalo 
svoje pozemky do prenájmu za veľ-
mi symbolické peniaze. V komisiách, 
mestskej rade aj zastupiteľstve, sa 
prijalo stanovisko, že to takto ďalej 
už nepôjde.“ Vlastníci garáží zvýšený 
nájom platiť nechceli a preto požiada-
li o odkúpenie pozemku pod garážou 
od mesta za cenu v súlade s cenovou 
mapou mesta. Ako uviedol zástup-
ca primátorky: „Nie sú to komerčné 

hodnoty, ceny sú prijateľné. Problém 
je s  garážami, ktoré boli postavené 
bez akéhokoľvek povolenia. Tejto 
menšej skupine obyvateľov nemôže-
me z legislatívnych dôvodov predať 
pozemky. Mesto bude individuálne 
riešiť tieto situácie a  do budúcnos-
ti bude hľadať také riešenie, aby im 
bolo umožnené parkovať v blízkosti 
ich domov alebo činžiakov. Miesta, 
ktoré tieto garáže zaberajú sa možno 
premenia na vonkajšie spevnené par-
kovacie plochy, aj cesty, ktoré k nim 
vedú sa budú musieť vybudovať. Cie-
ľom je, aby sa dostali do vlastníctva 
tých bytov, majiteľov, ktorí bývajú v  
bytovkách, v okolí ktorých sa nachá-
dzajú garáže,“ uviedol zástupca pri-
mátorky. Ako ďalej pokračoval mesto 
neplánuje predávať pozemky aj v prí-
pade garáží, ktoré stoja na problema-
tických miestach a teda bude dbať aj 
nato, aby boli od bytoviek v  dosta-
točnej vzdialenosti, boli bezpečné a 
spĺňali  všetky podmienky, aj napr. zo 
strany prístupu požiarnikov. 

...pokračovanie článku na strane 2

Deň konania druhého kola volieb 
prezidenta Slovenskej republi-
ky bol určený na sobotu 6. apríla 
2024.

Počty hlasov v 2. kole v Handlovej sú 
nasledovné:
• Ivan Korčok 2489 hlasov, t.j. 34,65 %
• Peter Pellegrini 4628 hlasov, t.j. 
64,43%
Víťazom Prezidentských volieb 2024 
sa stal Peter Pellegrini. Druhého kola 
Voľby prezidenta Slovenskej repub-
liky 2024 sa v Handlovej zúčastnilo 
7 183 obyvateľov. Volebná účasť v 
Handlovej bola 55%. V 2. kole volilo 

najmenej voličov v okrsku č.10 (Baňa 
Handlová) a to 28,14% a najviac voli-
čov odvolilo v okrsku č.15 (ZŠ Školská 
ul.) a to 72,29%.
Zápisnice zo všetkých volebných 
okrskov s oficiálnymi výsledkami 
sú zverejnené na webovej stránke 
mesta, rovnako aj podrobné hlasova-
nie podľa jednotlivých 18 okrskov v 
meste Handlová. Oficiálne výsledky 
nájdete tiež na stránke Štatistického 
úradu SR.
Mesto Handlová ďakuje všetkým 
voličom za účasť na prezidentských 
voľbách.
         ŠÚ SR EP

V poradí trináste tohtoročné rokovanie mestského zastupiteľstva trvalo viac ako 8 hodín                          FOTO: JP
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O projektových zámeroch mesta na 
tento rok sme vás už informovali. 
Handlová má rozbehnutých mini-
málne 10 projektov, ktoré budú 
financované z  externých zdrojov. 
Podľa stanoveného plánu už máme 
podaných 5 žiadostí.

Prvá sa týka Kontaktného centra. Ide 
o pokračovanie projektu pre býva
lých baníkov a všetky osoby postih
nuté energetickou transformáciou 
cez Fond spravodlivej transformácie. 
Ministerstvo práce, sociálnych vecí 
a rodiny Slovenskej republiky schvá
lilo na základe predloženej žiadosti, 
mestu Handlová nenávratný finanč
ný príspevok vo výške 672 290,74 eur, 
pričom celkové oprávnené výdavky 
projektu boli schválené vo výške 
730 750,80 eur. 
Druhá podaná žiadosť je obsahovo 
zameraná na modernizáciu športovej 
infraštruktúry na Základnej škole Mie
rové námestie v Handlovej cez Fond 
na podporu športu, v rámci programu 

Mesto má od začiatku roka 2024 podaných 8 projektových žiadostí
Výstavba, rekonštrukcia a  moderni
zácia športovej infraštruktúry.  Ako 
uviedol Peter Cagáň, vedúci projek
tového oddelenia mestského úradu: 
„Alokácia je 17 miliónov eur, spolufi
nancovanie je v prípade tohto fondu 
vyššie, je to 30%. 70% vieme dostať 
dotáciu. Podmienky samotného Fon
du na podporu športu stanovujú, že 
celkové oprávnené náklady musia 
byť vyššie ako sto tisíc eur“. V prípade 
schválenia dotácie by mesto na reali
záciu tohto projektu dostalo 120 tisíc 
eur a  z vlastných zdrojov by dofinan
covalo čiastku 50 tisíc eur. Po podaní 
žiadosti čakáme na procesy hodno
tenia zo strany Fondu na podporu 
športu, lehota je do konca mája.
Tretia žiadosť je podporou verejnej 
bezemisnej osobnej dopravy v mes
te Handlová cez Fond spravodlivej 
transformácie. Z hľadiska udržateľ
nosti MHD chce mesto zabezpečiť 
autobusy spĺňajúce prísne kritéria 
elektromobility. Mesto podalo žia
dosť z výzvy na podporu v oblasti 

verejnej osobnej dopravy, kde sú 
oprávnenými výdavkami nákup au
tobusov s alternatívnym pohonom, 
vybudovanie nabíjacích staníc a za
vedenie napr. dopravných systémov 
do autobusov bez spolufinancovania 
z rozpočtu mesta. Požadovaná výška 
nenávratného finančného príspev
ku je 1  736  270,70 eur. Suma bola 
stanovená na základe vykonaného  
prieskumu trhu. Žiadosť  je momen
tálne v administratívnom hodnotení. 
Štvrtý projekt sa týka podpory opat
rovateľskej služby v meste Handlová. 
Mesto malo k 1.1.2024 uzatvorených 
72 platných zmlúv s klientmi (za me
siac je to 2912 hodín dohodnutých v 
zmluvách o poskytovaní opatrova
teľskej služby) Po dobu 24 mesiacov 
je možné financovať jednu hodinu 
výkonu vo výške 7,93 eur cez národ
ný projekt Podpora opatrovateľskej 
služby s podporou z Európskeho 
sociálneho fondu v rámci Programu 
Slovensko. Celkové oprávnené výdav
ky na tento zámer sú v hodnote  554 

211,84  € bez spolufinancovania. 
Hlavným účelom piateho projektu je 
zlepšenie kvality života na najväčšom 
sídlisku v našom meste prostredníct
vom nového verejného osvetlenia. 
Projekt zahŕňa demontáž pôvod
ných prvkov, inštaláciu nových sto
žiarov, LED diódových svietidiel  a 
rozvádzačov s káblovým vedením 
v  zemi, prekládku rozhlasových ve
dení a položenie chráničky pre optic
ké rozvody. Nové verejné osvetlenie 
bude mať možnosť komplexného 
diaľkového riadenia a pripojenia do 
systému SMART city. Celá rekonštruk
cia prispeje aj k zvýšeniu bezpečnosti, 
ochrany občanov a majetku mesta. 
Žiadaná výška úveru: 1 000 000,00 € 
s úrokom 0,01% a dobou splatnosti 
20 rokov.
V schvaľovaní máme ešte projekt 
mestskej neziskovky Handlovské 
lesy na vybudovanie základnej ľah
kej turistickej infraštruktúry v han
dlovských lesoch, ktorý bol podaný 
v roku 2022 na Poľnohospodársku 

platobnú agentúru. Tá stále projekty 
z tejto výzvy nevyhodnotila. 
Ďalšia projektová žiadosť  bola poda
ná na Úrad pre územné plánovanie 
a výstavbu SR o poskytnutie dotácie 
na spracovanie územnoplánovacej 
dokumentácie mesta Handlová na 
rok 2024. Cez schému DM „Školy na 
zelenú“ mesto podalo žiadosť na fo
tovoltiku na strechu ZŠ Morovnian
ska cesta a  Centrum voľného času 
má rozpracovaný projekt „Športuj aj 
ty“ cez schému SPP. Do septembro
vej uzávierky ja plánované obnovenie 
projektu Domu kultúry na výmenu ki
nosedačiek cez Audiovizuálny fond.
Ďalšie projektové zámery sú prie
bežne rozpracovávané a  postupne 
dostávajú svoju obsahovú podobu, 
nakoľko každý projekt si vyžaduje 
dostatočný čas na prípravu, individu
álnu starostlivosť, špecifickú dávku 
vedomostí a  participáciu širokého 
spektra zamestnancov úradu a exter
ných odborníkov.
               EP                                  

Petície boli prerokované v súlade 
s petičným zákonom 

Ďalšiu obsiahlejšiu diskusiu vyvolalo 
prerokovanie dvoch petícií, ktoré boli 
doručené mestu. Mesto ich preroko
valo v súlade so zákonom o petičnom 
práve a platnej smernice. Podľa záko
na o petičnom práve je „príslušný or
gán verejnej moci povinný prešetriť 
a vybaviť petíciu. Podľa Paragrafu 5d 
ods. 3 zákona o petičnom práve: „ Ak 
je doručená petícia určená mestské
mu zastupiteľstvu, príslušným orgá
nom na jej prešetrenie a vybavenie 
je mestské zastupiteľstvo. V  tomto 
prípade prešetrí petíciu a  pripraví 
podklady na jej vybavenie komisia 
mestského zastupiteľstva príslušná 
podľa predmetu petície.“ Niekoľkoho
dinová diskusia vznikla nie k samot
nému procesu prerokovania petícií, 
ale k obsahu požiadaviek obyvateľov. 

28. februára 2024 prijalo mesto pe
tíciu podpísanú 1043 obyvateľmi k 
zavedeniu váženého množstevného 
zberu komunálneho odpadu od ro
dinných domov. Obyvatelia v nej de
klarujú  nespokojnosť s frekvenciou 
vývozu komunálneho odpadu od ro
dinných domov. (Na 1 dom prislúcha 
1 odpadová nádoba s objemom 110 
litrov  a  interval zvozu je jedenkrát 
za 14 dní.) a považujú systém zvozu 
odpadu za nespravodlivý. Petičný 
výbor zastupovala Anna Pozníková, 
ktorá na rokovaní mestského zastu
piteľstva viackrát vystúpila s  názo
rom, ktorý bol deklarovaný v petícií, 
a to, že obyvatelia rodinných domov 
sú diskriminovaní, keďže sa poctivo 
podieľajú na separácii komunálne
ho odpadu, aby jeho produkcia bola 
čo najnižšia a to počas uplynulých 3 
rokov. Občania bývajúci v rodinných 
domoch sú presvedčení, že spĺňajú 
všetky predpoklady na zavedenie vá
ženého množstvového zberu a žiada
jú mesto o zber dát z jednotlivých ná
dob na komunálny odpad počas roka 
2024 tak, aby bolo možné spravodlivo 
vyrubiť poplatok. 

Predmetnej petícii sa pred rokovaním 
MsZ venovala Komisia ekonomická, 
správy majetku mesta a mestských 
projektov ako aj Komisia výstavby, 

územného plánovania, životného 
prostredia a  dopravy. Obe komisie 
odporučili petícii nevyhovieť. Na sa
motnom rokovaní vystúpili s odbor
nými vstupmi vedúca oddelenia daní 
a  poplatkov, Mária Lenková, ktorá 
ozrejmila spôsob, akým sa bude vy
rubovať poplatok za komunálny 
odpad pri množstvovom zbere a to 
váženom alebo neváženom.  Pri vá
ženom množstvovom zbere poplat
níkovi nemožno v  zmysle platnej 
legislastívy poskytnúť úľavu z dôvo
du nedržiavania sa na území mesta  
viac ako 90 dní, nezohľadňuje sa 
štatút študenta, zamestnanie mimo 
bydliska, pobyt v zahraničí, pretože 
nezdržiavanie sa na území mesta je 
už premietnuté do množstva vypro
dukovaného komunálneho odpadu. 
Do poplatku nevstupuje len skutoč
ne vyprodukovaný odpad, ale aj iné 
vstupy: náklady na činnosti spojené 
s  nakladaním s  odpadom, náklady 
spôsobené nedôsledným triedením 
oddelene zbieraných zložiek, nákla
dy na likvidáciu odpadu z verejných 
priestranstiev, náklady spojené s pre
vádzkou kompostárne, kampaňový 
sezónny zber konárov a veľkokapa
citného odpadu, atď.  Referent z od
delenia životného prostredia, Peter 
Kerata, predniesol argumenty, ktoré 
mesto posudzovalo pri vyhodnoco
vaní petície, nakoľko žiadny právny 
predpis neprikazuje obci zavedenie 
množstevného odpadu. Prízvukoval, 
že plošné zavedenie množstevného 
zberu prináša do moderného odpa
dového hospodárstva adresnosť, fair
play a hlavne motiváciu k zodpoved
nému nakladaniu s odpadmi. Avšak 
pri čiastočnom zavedení len pre ro
dinné domy sa fairplay stráca. Hrozí 
odpadová turistika a čierne skládky 
a polarizácia na dva tábory obyva
telia rodinných domov a  bytoviek.  
Z uvedeného vyplýva, že bude mu
sieť byť stanovená určitá fixná sadzba 
poplatku a  obyvateľ bude schopný 
ovplyvniť len druhú variabilnú časť. 
Petícia za umožnenie parkovania 
pred rodinnými domami

Druhá petícia „Za umožnenie par
kovania na vozovke pred rodinnými 
domami“ bola mestu doručená 14. 
februára zástupcom petičného výbo

ru, Miroslavom Šaušom. Podpísaných 
315 obyvateľov lokality v okolí senior 
centra – ulíc Švermova, Športová, 
Kvetná, Márie Vladovej, Márie Krššá
kovej, Savina, Štefánika vyjadrilo ná
zor, že nemajú možnosť parkovať vo 
dvore ani na vlastných pozemkoch. 
(Pozn. K  petícii bola doručená tiež 
požiadavka (nie petícia) na zaradenie 
možnosti parkovania pred rodinnými 
domami na ulici Mostná, doručenej 
Eugenom Benčatom.) Na základe zá
kona č. 8/2009 o cestnej premávke, 
parkovanie na vozovke je prípustné, 
ak je dostatočne cesta široká a to 3 
metre pre každý jazdný pruh. V pred
metnej lokalite komunikácie túto 
podmienku nespĺňajú, preto obča
nia požadujú riešenie tejto situácie 
dopravným značením, ktoré parko
vanie umožní aj naďalej. Ako sa ďalej 
uvádza v petícií: „,...do zmeny vyššie 
spomínaného zákona mesto Hand
lová takéto parkovanie umožňovalo 
a až po jeho zmene boli upozornení 
pracovníkmi mestskej polície Handlo
vá o zákaze parkovania.“  

Komisia výstavby, územného plá
novania, životného prostredia a do
pravy po prešetrení petície odpo
ručila poslaneckému zboru petícii 
nevyhovieť  a vypracovať alternatívy 
parkovania pre danú lokalitu. Záro
veň obyvateľom danej lokality bolo 
odporučené využívať na parkovanie 
existujúce verejné parkovacie plo
chy pri ZŠ Morovnianska cesta a pri 
nemocnici. Obyvatelia prítomní na 
rokovaní mestského zastupiteľstva z 
danej lokality predkladali svoje otáz
ky a podnety. V odbornej diskusii vy
stúpil Jozef Čaplár, vedúci oddelenia 
výstavby, územného plánovania, do
pravy a ochrany životného prostredia 
mestského úradu a náčelník mestskej 
polície, Marcel Jánošík. Miestnou ob
hliadkou zamestnanci mesta zistili, že 
v lokalite sa nachádza 117 rodinných 
domov a jeden bytový dom, pričom 
je dostupných 100 parkovacích sto
jísk vo vlastníctve majiteľov domov.  
Z toho vyplýva, že reálne by mohlo 
mať problém s parkovaním 17 obyva
teľov a z toho je 7 domov takých, kde 
obyvatelia nemajú možnosť parkovať 
na vlastnom pozemku. Viceprimátor 
k  problematike parkovania uviedol: 

„Presne vieme, koľko je v tejto oblasti 
domov, koľko je zhruba áut. Kto všet
ko môže parkovať na svojich pozem
koch a koľko parkovacích miest nám 
chýba. Už je to len o tom, aby sme na
vrhli riešenia a predebatovali tieto ná
vrhy s verejnosťou. Máme rozbehnutý 
projekt parkovacej politiky, ktorý za
čne v centrálnej mestskej zóne a po
stupne sa rozšíri aj na sídliska a okra
jové časti mesta. Momentálne sme 
vo fáze, že máme vyhradené peniaze 
v rozpočte na projektovú dokumen
táciu. Máme zadania pre dodávateľa 
projektu, projektové dokumentácie, 
takže nám v podstate nič nebráni, aby 
sme začali. Nemáme neobmedzené 
prostriedky, ale začať musíme a s mi
nimálnym objemom finančných zdro
jov aj začneme tento rok.“ 

Zmena rozpočtu a iné

Ďalšie body patrili prerokovaniu in
formatívnej správy o činnosti Obec
nej školskej rady za rok 2023, Informa
tívnej správy o činnosti Rady seniorov 
a zdravotne znevýhodnených, schvá
leniu zrušenia transparentných účtov 
zriadených na pomoc pre obyvateľov 
z bytovky na Ul. Okružná po požiari 
zo 16.6.2022 a transparentného účtu 
mesta na pomoc ľuďom utekajúcim 
pred vojnou z  Ukrajiny „Handlo
vá pomáha Ukrajine“, kde poslanci 
odobrili presun zostatku finančných 
prostriedkov vo výške 1397,76 € ku 
dňu rokovania na transparenty účet 
ZMOS na pomoc Ukrajine, čím sa 
uchová predmet pomoci, na ktorý 
prispeli darcovia. Poslanci schválili 
rozpočtové opatrenie  2. zmenu roz
počtu mesta, kde sa diskutovalo naj
mä o sume na hlasovacie zariadenie 
pre poslancov vo výške približne 16. 
tis. eur pred spustením verejného ob
starávania. Hlavná kontrolórka mes
ta, Dana Bedušová, predložila správu 
o  kontrolnej činnosti, týkajúcu sa 
nákupu motorového vozidla Karoq, 
kde zistila pochybenia v  účtovnom 
postupe, uložila nápravné opatrenia, 
pričom bolo konštatované, že mes
tu nevznikli žiadne finančné škody. 
Poslanci schválili taktiež úplné znenie 
rokovacieho poriadku zastupiteľtsva 
na základe schválenia poslaneckého 
návrhu poslankyne Danice Barano

vičovej z minulého rokovania, kde sa 
predĺžil čas na diskusiu obyvateľov 
k  bodom rokovania z  2 minút na 5 
minút. Prednostka mestského úra
du, Iveta Jurkovičová, oboznámila 
prítomných s priebehom 1. kola pre
zidentkách volieb a taktiež s postu
pom príprav Volieb do Európskeho 
parlamentu, ktoré sa budú konať 8. 
júna 2024. 

Konkurzné konanie vo veci Plavá-
reň a kúpalisko Handlová trvá

V diskusii v závere rokovania odznela 
stručná informácia o stave konkurzu: 
Plaváreň a kúpalisko Handlová, o kto
rú požiadalo mesto. Podľa vyjadrenia 
právneho zástupcu správcu kon
kurznej podstaty:  „Vo veci konkurzu 
správca konkurznej podstaty opako
vane urguje znalca, avšak z dôvodu 
obmedzenej dokumentácie, ako aj 
pomernej komplikovanosti zadania, 
keď tento neurčuje hodnotu nehnu
teľnosti ale len jej technického zhod
notenia, musí znalec konať obzvlášť 
obozretne za účelom zabezpečenia 
správnosti vyhotoveného znaleckého 
posudku. Čo sa týka informácie o sta
ve konkurzu, v tomto naďalej prebie
ha zisťovanie rozsahu, ako aj hodnoty 
majetku, ktorý bude v konkurze spe
ňažovaný, keď s týmto je spojených 
viacero komplikácií (najmä atypické 
usporiadanie právnych vzťahov, ako 
aj skladby majetku), ktoré sú v štádiu 
riešenia.“ O priebehu konkurzu sú ve
rejne dostupné informácie v Registri 
úpadcov na webovom sídle www.
ru.justice.sk. 

Po takmer 8 hodinách bolo 13te ro
kovanie poslancov mestského zastu
piteľstva ukončené. Témam petícií, 
a  teda odpadovému hospodárstvu 
a parkovacej politike, sa bude mesto 
Handlová ďalej venovať a pripravuje 
k nim odborné diskusie. Tak ako pre
došlé rokovania poslaneckého zboru 
si tieto môžete pozrieť online priamo 
v  deň rokovania alebo ich nájdete 
v archíve na YouTube kanáli RTV Prie
vidza.  Všetky materiály s dôvodovými 
správami k bodom rokovania nájdete 
na oficiálnom webovom sídle mesta 
www.handlova.sk v časti samospráva.
                EP, JP
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Zmena dopravnej situácie na Mo-
rovnianskom sídlisku sa týka vý-
stavby obchodného centra a výluč-
ne mestských komunikácií.

V 12. týždni (od 18.3.2024) začala vý-
stavba malého kruhového objazdu 
na križovatke pred stavbou budú-
ceho obchodného centra, ktorú 
Handlovčania poznajú pod pojmom 
ypsilonka. Kruhový objazd by mal byť 
dokončený do konca apríla 2024.
Spoločnosť IMMOBILIEN MANAGE-
MENT, s. r. o., ako stavebník pláno-
vaného obchodného centra (OC) 
realizuje stavbu kruhového objazdu 
v súlade s platnými povoleniami a vy-
jadreniami a na základe pripraveného 
dopravného projektu. Na mieste je 
spolu osadených do 80 kusov prenos-
ného dopravného značenia.  
Zmena nastala v znížení rýchlosti na 
30 km/h, pričom premávka ostala 
obojsmerná aj v smere na Ul. Okruž-
ná aj Morovnianska cesta. Po ulože-
ní dočasného dopravného značenia 
začal investor s  budovaním časti 
kruhového objazdu, výstavbou vnú-
torného ostrovčeka kruhového ob-
jazdu a uzavretím komunikácie – od-
bočky vedúcej popri rozostavanom 
OC (okruh na Okružnú ulicu), kde je 
osadené dopravené značenie zákaz 
vjazdu. Vjazd do jednosmernej komu-

Generálna oprava schodiska musí počkať

Handlovská spoločnosť Elektrobel získala cez projekt viac než 9 tisíc Eur

Zmena dopravnej situácie na Morovnianskom sídlisku

Obyvatelia využívajúci skratku 
z  centra mesta na Parkovú ulicu 
poza základnú umeleckú školu po-
ukázali na stav tohto schodiska. 

Z terénnej obhliadky možno kon-
štatovať, že existujúce priamočiare 
schodisko, ktoré pokračuje chodní-
kom spájajúcim Ulicu F. Nádaždyho 
a Parkovú, je v zlom technickom sta-
ve. Pri jeho budovaní neboli rešpek-
tované technologické ani technické 
požiadavky v  zmysle zákonom sta-
novených noriem. Vzhľadom k  po-
užitej technológii nie je možné toto 
schodisko opraviť bodovo a za pou-
žitia minimálnych finančných nákla-

Vzhľad handlovského námestia 
dlhšiu dobu kazilo miesto ohrade-
né europaletami.

26. júla minulého roka vozidlo spo-
ločnosti Hater-Handlová nacúvalo 
pri údržbe zelene do stĺpa verejného 
osvetlenia.  Táto škodová udalosť bola 
riadne nahlásená poisťovni. 
Ako uviedla Jana Paulínyová, vedúca 
kancelárie primátorky: „Mesto Hand-
lová si uplatnilo poistnú udalosť z pois-
tenia majetku mesta. Samotné svietidlo 
bolo v poriadku, bolo potrebné nain-
štalovať nový stĺp a napojiť aj elektro-
inštaláciu. Predpokladané náklady na 
takúto opravu boli vyčíslené približne 
na tisíc eur.“ K nehode sa vyjadril kona-

dov. V zmysle navrhnutej generálnej 
opravy schodiska bol vypracovaný 
rozpočet na realizáciu opravy fir-
mou Hater-Handlová s.r.o. Vyčíslené 
opravy sa vyšplhali na sumu 8 295,31 
Eur. Na opravu v takejto sume nie sú 
v  rozpočte mesta Handlová na rok 
2024 vyčlenené finančné prostriedky.  
Schodisko je sanované a pravidelne 
udržiavané  aktivačnými pracovníkmi. 
Mesto má k  dispozícii vypracovaný 
odborný posudok potrebných prác 
s  finančným vyčíslením nákladov, 
ktorý bude vedieť použiť, keď  bude 
mať k dispozícii potrebné finančné 
prostriedky.  
               EP

teľ spoločnosti Hater-Handlová s.r.o., 
Vladimír Borák: „Škodová udalosť sa 
stala počas pravidelnej údržby verejnej 
zelene v centre mesta. Na podobné prí-
pady je spoločnosť Hater pripravená – 
poistené sú všetky vozidlá a zariadenia 
práve pre takéto prípady, keďže jazdia 
medzi panelákmi a ľuďmi v meste. Bez 
poistenia by to bolo veľké riziko.“
V  polovici marca 2024 sa podarilo 
lampu opäť spojazdniť. Zlomený stĺp 
nahradili elektrikári novým a osvetle-
nie je funkčné. Námestie je tak znovu 
centrálnou zónou mesta bez rušivých 
prvkov. 
Keďže sa počasie zjarnieva, môžeme 
očakávať aj jeho svieže kvetinové roz-
kvitnutie.               EP

Námestie má opravené verejné osvetlenie

nikácie je zabezpečený prostredníct-
vom dočasnej štrkovej komunikácie 
cez zatrávnenú plochu.
Mesto Handlová a subjekty podieľa-
júce sa na prácach sa budú priebež-
ne v čo najväčšej možnej miere snažiť 
opatreniami zaistiť bezpečnosť chod-
cov v lokalite plánovaného obchod-
ného centra, kde sa predpokladá zvý-
šený pohyb mechanizmov. V prípade 
potreby bude dopravu riadiť náležite 
poučená osoba. Mesto Handlová a in-
vestor žiadajú motoristov a chodcov 
o rešpektovanie dočasného doprav-
ného značenia a zvýšenú pozornosť 
všetkých účastníkov cestnej premáv-
ky.

Aká bude križovatka z  hlavnej 
cesty na Morovnianske sídlisko 
nebolo zatiaľ rozhodnuté.

Stavebník  obchodného censtra 
v rámci zabezpečenia plynulosti cest-
nej premávky, keďže sa predpokladá 
po otvorení OC potreba takejto kri-
žovatky, zabezpečuje celú výstavbu 
malého kruhového objazdu na križo-
vatke pri OC a prístupových komuni-
kácií na vlastné náklady. Na sociálnej 
sieti mesta sa rozprúdila diskusia aj na 
tému roky sa vlečúcej výstavby kru-
hového objazdu z hlavnej cesty I/9 na 
sídlisko Morovnianska cesta. 

Primátorka mesta Silvia Grúberová, 
preto dopĺňa informácie aj o  tejto 
stavbe: „Po konzultáciách so Slovens-
kou správou ciest investície Žilina, 
dalo mesto Handlová v roku 2023 
vypracovať štúdiu riešenia križovat-
ky a investor OC zase zaplatil tzv. Ka-
pacitné posúdenie. Tieto kroky nám 
odporúčalo ISSC Žilina, aby sme veci 
pomohli a urýchlili proces realizácie, 
keďže hlavná cesta patrí štátu a nie 
mestu. Rekonštrukcia je navrhovaná v 
dvoch variantných riešeniach: Variant 
A  spočíva v prestavbe existujúcej od-
sadenej priesečnej križovatky riade-
nej dopravným značením na symet-
rickú priesečnú križovatku riadenú 
svetelnými signalizačnými zariade-
niami. Variant B spočíva v prestavbe 
existujúcej odsadenej priesečnej 
križovatky na päťramennú okružnú 
križovatku. Obe variantné riešenia 
prestavby križovatky budú kapacitne 
vyhovovať celé posudzované obdo-
bie, t. j. minimálne do roku 2043.
Mesto Handlová presadzuje dlhodo-
bejšiu udržateľnosť a optimalizáciu 
križovatky a preto odporúča realizá-
ciu variantu B - okružná križovatka,“ 
uzavrela primátora mesta.
K predmetnému projektu sa usku-
točnilo stretnutie so štátnym tajom-
níkom na Ministerstve dopravy SR. 
Aktuálne info prinesieme čoskoro  . JP

Zmena nastala v znížení rýchlosti na 30 km/h, pričom premávka ostala obojsmerná aj v smere na Ul. Okružná aj Morovnianska cesta.              FOTO: S_

Na stránkach našich novín postupne 
predstavujeme úspešne zrealizované 
handlovské projekty prostredníctvom 
Miestnej akčnej skupiny (MAS) Žiar. 
Na 7 projektoch poskytla spolu 175 
tisíc eur. Všetky vychádzali z  lokál-
nych potrieb. Tým, že MAS Žiar je ako 
riadiaci orgán v regióne blízko, vie 
byť nápomocná pri väčších i menších 
projektoch. 
Spoločnosť Elektrobel s. r. o. sa zaobe-
rá kompletnými elektroinštalačnými 
riešeniami, technologickými postup-
mi a špecializáciami v elektrotech-
nike. Riešia elektrické prípojky, elek-
troinštalácie domov, priemyselných 
objektov, obchodných priestorov, 
inteligentných systémov, výrobu NN 
rozvádzačov podľa požiadaviek zá-
kazníka, revízie, projekty, základové 
zemnenie a bleskozvody. 
Za prvoradú považujú spokojnosť 
zákazníkov, preto sa snažia priná-
šať inovatívne riešenia, ktoré nielen 

zrýchlia, ale aj skvalitnia komfort bý-
vania. Do projektu sa zapojili s cieľom 
zlepšiť  a zefektívniť riadenie a údržbu 
inžinierských sietí pod povrchom  
v  našom regióne. Firma sa v  rám-
ci projektu zamerala na vyt vorenie 
moderného a spoľahlivého systému 
monitorovania inžinierských sietí 
pod zemou, ktoré sú nevyhnutné pre 
rozvoj regiónu a  jeho ekonomickú 
prosperitu. Projekt zahŕňa terénne 
mapovanie, ktoré umožnilo moni-
torovať rôzne parametre sietí, ako 
teplota, vlhkosť, tlak, prúd a napätie. 
Toto sa realizuje v rôznych miestach 
siete, aby bolo možné sledovať ich 
stav a  identifikovať prípadné poru-
chy. Hľadač vedenia umožní správ-
com sietí monitorovať a riadiť rôzne 
parametre sietí z jedného miesta, čo 
zlepší efektivitu a rýchlosť pri riešení 
problémov. Taktiež zlepší infraštruk-
túru a poskytne moderné nástroje na 
údržbu sietí. 

Projekt „Monitoring sietí a  porúch“  
bol realizovaný prostredníctvom in-
tegrovaného regionálneho operač-
ného programu (IROP). Investičná 
priorita - záväzné investície v rámci 
stratégií miestneho rozvoja vede-
ného komunitou, aktivita - podpora 
podnikania a  inovácií cez stratégiu 
rozvoja územia OZ Žiar. Časový har-
monogram celého projektu sa poda-
rilo naplniť do 9 mesiacov. Riadiaci or-
gán pre IROP neodporúčal schválenie 
projektu. Ako dôvod uvádzali nákup 
množstva drobného vybavenia a  s 
tým spojené možné pochybenia pri 
obstarávaní a nízku výšku príspevku. 
MAS napriek časovej náročnosti pri 
kontrole projektu a nízkej výške prís-
pevku projekt schválila a spoločnosť 
Elektrobel dostala príspevok vo výške 
9 746,29 Eur.  Podrobnejšie informá-
cie o spoločnosti nájdete na webo-
vom sídle firmy - www.elektrobel.sk.
                     EP

Zlomený stĺp nahradili elektrikári novým a osvetlenie je funkčné.   FOTO: RTV PD

Schodisko spája ulice F. Nádaždyho a Parkovú. Vyčíslené opravy sa vyšplhali na sumu 8 295,31 Eur. FOTO: Ľ. Hegliová
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Miestna organizácia Slovenské-
ho rybárskeho zväzu v Handlovej 
zorganizovala v sobotu 23. marca 
akciu s  názvom Vyčistime si svoj 
potok. 

Viac ako 260 dobrovoľníkov sa roz
hodlo osláviť Deň vody tým, že po
mohli prírode. V obciach od Handlo
vej po Chrenovec spojili sily a očistili 
brehy Handlovky. Dospelí aj deti bro
diace sa v gumákoch po brehoch sa 
nestačili čudovať, čo všetko Hand
lovka skrýva. Za 3 hodiny naplnili 4 
veľkokapacitné kontajnery
Radoslav Iždinský, viceprimátor 
Hand lovej, sám pridal ruku k čisteniu 
potoka: „Máme čo zbierať. Niektoré 
vrecia sú už plné, niektoré poloplné. 
Je to ideálny stav, keď sa komunita 
dá dokopy za spoločným cieľom, 

Podľa nového všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN) sa žiadosti o finan
cie z Dotačného systému TSK po no
vom predkladajú na základe zverej
nenej výzvy na webe župy, prinášame 
prehľad schválených zmien v  tejto 
dotačnej schéme.
Žiadosti sa od nového roka 2024 po
dávajú elektronicky prostredníctvom 
domény dotacietsk.egrant.sk, to isté 
platí aj pre zasielanie  príloh k  žia
dosti, vyúčtovanie i kópie účtovných 
dokladov preukazujúce ich čerpanie. 
Po novom  nie je možné poskytnúť 
dotáciu na kapitálové výdavky, bal
né, mzdy a odmeny pre rozhodcov, 
mesačne sa opakujúce platby za pre
nájmy, energie či pohonné hmoty. 
Doplnené do VZN boli akceptovateľ
né náklady, kam patria ceny, plakety, 
diplomy, výdavky na ubytovanie, nie 
však pre hosťujúcich pretekárov, účin
kujúcich či hostí. Došlo tiež k zmene 
termínu rozhodovania o  predlože
ných žiadostiach zo strany predsedu 
TSK či pracovnej skupiny, a to do 15. 
mája bežného roka. Vyradené z mož
nosti podávania boli zmenou VZN 
obchodné spoločnosti. Za neopráv
neného sa bude považovať žiadateľ, 
ktorý nevykonáva činnosť viac ako 
jeden rok odo dňa podania žiadosti. 

Alexander Daško, splnomocnenec 
vlády pre rómske komunity sa 
v Handlovej stretol na pracovnom 
rokovaní s primátorkou mesta, pra-
covníčkami sociálneho oddelenia, 
terénnymi sociálnymi pracovníčka-
mi, referentom životného prostre-
dia a so zástupcami mestskej i štát-
nej polície. Zúčastnení sa dohodli 
na vytvorení spoločnej pracovnej 
skupiny.

Primátorka, Silvia Grúberová, sa vy
jadrila: „Táto spolupráca medzi našim 
projektovým a  sociálnym oddelením 
a  ľuďmi, ktorí tvoria kanceláriu pána 
splnomocnenca vlády pre rómske ko
munity, by mohla priniesť veľký bene
fit, lebo vieme si povedať tak tu máme 
problém, tu máme príležitosť, tu máme 
výzvu a oni vedia povedať tu vám vie
me pomôcť takto a  tu vás presmeru
jeme niekde inde. Malo by to pre nás 
veľký zmysel.“
Alexander Daško reagoval: „Tá pracov
ná skupina, ktorú sme ponúkli vášmu 
mestu, je naozaj super z niekoľkých dô
vodov. Bude rýchlejší proces a skvalitní 
to prípravu.“
Na stretnutí sa hovorilo aj o konkrét
nym výzvach, do ktorých by sa mesto 
mohlo zapojiť. 
Ako uviedla primátorka: „Rozobrali 
sme možnosti, ako tejto lokalite po
môcť, ako sa posunúť v práci s rómsky
mi spoluobčanmi cez miestne občians

lebo ten potok neslúži len rybárom, 
ale všetkým nám. Chodíme každý deň 
okolo a všetkým nám záleží na tom, 
aby to bolo čisté.“ 
Vrecia plné drobného odpadu, ale 
aj prívesy áut naplnené počítačom, 
práčkou či pneumatikami a  veľkým 
železným odpadom, zapaľovače či 
kľúče, ktoré už nikomu nechýbali, to 
boli úlovky, ktoré sa pri čistení našli 
po celej dĺžke koryta rieky. 
Keď sa spoja rybári, starostovia obcí, 
lesníci, poľovníci, zástupcovia rôz
nych občianskych združení, peda
gógovia či   lokálne firmy, je možné 
urobiť veľký kus práce.
„Okrem rieky sa podarilo vyčistiť i 
bočné prítoky, ktoré rovnako ob
hospodarujeme. Počasie vyšlo, akcia 
prebehla výborne, ľudí sa zapojilo 
nad naše očakávania,“ informoval 

Dobrovoľníci oslávili svetový Deň vody čistením Handlovky Žiadosti o dotácie v zmenenej podobe

Splnomocnenec vlády pre rómske
komunity navštívil banícku kolóniu

Záleží vám na verejnom priestore mesta, v ktorom žijete?

hospodár organizácie Slovenského 
rybárskeho zväzu Rudolf Schwarz. 
Ako poďakovanie pripravili organizá
tori po čistení pestrý program s ob
čerstvením pre všetkých účastníkov 
v Chrenovci. Špeciálny program pote
šil deti tvorivými dielňami, malí rybári 
sa učili nahadzovať udicou, vyskúšať 
si mohli slackline (chodenie po lane) 
a zblízka poobzerať hasičské a terén
ne auto. O tom, prečo je voda dôležitá 
pre život v prírode, hovorili zástupco
via z Miestnej organizácie Slovens
kého rybárskeho zväzu v Handlovej 
a Lesy SR, š.p. – OZ Považie. Súčasťou 
prednášky bolo vypúšťanie pstruha 
potočného.
Napriek hojnej účasti sa nepodarilo 
odstrániť všetok odpad, ktorý sa v 
čistených lokalitách nachádza. Ako 
konštatujú zástupcovia miestnej or
ganizácie Slovenského rybárskeho 
zväzu na svojej FB stránke: „Je na 
zamyslenie, ako hrubo dokážu ľudia 
znečisťovať svoje okolie. Priam vrchol 
bezohľadnosti bol vodič nákladného 
auta, ktorý priamo pred účastníkmi 
akcie počas zberu odpadu vysypal 
stavebný odpad priamo do Handlov
ky. Jeho konanie sa podarilo zdoku
mentovať a vec sa bude ďalej riešiť.“
Celá akcia zanechala veľké posolstvo, 
ktoré si osvojili aj malé deti.
Dobrovoľníčka Mia odkazuje: „Treba 
chrániť prírodu a nech sa už ľudia ko
nečne spamätajú, že nemajú hádzať 
odpadky do tej vody.“                  
               EP

ke a poriadkové hliadky. Tá možnosť, 
pokiaľ bude, tam by sme sa veľmi radi 
zapojili. Boli tam perspektívne dobré 
informácie o pripravovaných výzvach, 
predovšetkým na infraštruktúru baníc
kej kolónie. To znamená, že musíme sa 
aj my na úrade zamyslieť, či ideme riešiť 
kanalizáciu, či ideme riešiť bytový fond, 
ak áno, do akej formy, v akom rozsahu. 
Čiže tým rozhodujúcim záverom musí 
predchádzať analýza na úrade, ale aj 
rozhovor s poslaneckým zborom, na
koľko toto je dlhodobá téma.“
Splnomocnenec vlády so svojím tí
mom navštívil aj banícku kolóniu: „Po 
tom, čo vidím v regiónoch, že v akom 
sú stave tie lokality, kde žijú ľudia, naši 
Rómovia. Čo ma strašne prekvapilo 
sú situácie, napr. tu, že v meste ďaleko 
inde ako ostatné lokality, čo je super, 
lebo sám vidím, že sa to dá, len musí 
byť tá kontinuita, že musí chcieť samo
správa, ale aj samotní Rómovia. Čo tu 
zase v  niektorých tých veciach nie je 
problém. Keď tak pozerám naozaj to 
životné prostredie tu je v kritickom sta
ve a je treba situáciu riešiť. My budeme 
tiež na úrade hľadať nejaký spôsob ako 
pomôcť vám v Handlovej tento, jeden 
z najväčších problémov odstrániť. Zále
ží na tom, tie finančné prostriedky, kto
ré máme, aby odišli čím skôr tam, kde 
ich treba. Aby sme nerozprávali stále 
dokola 30 rokov, že chudobní Rómovia 
nemajú vodu, nemajú nič, už je ten čas, 
kedy to musíme robiť.“            RTV Prievidza

Mesto Handlová sa už od minulého 
roka zaoberá myšlienkou, aby bolo 
ustanovené v meste všeobecne zá-
väzné nariadenie (VZN), ktoré sa 
bude zaoberať tým, ako budú vy-
zerať verejné priestory v  našom 
meste. Konkrétne je to nariadenie, 
ktoré hovorí o niektorých výtvar-
ných aktivitách na území mesta 
Handlová.

Adrián Kobetič bol prvým mestským 
kurátorom, ktorý sa koncepčne sta
ral o umenie vo verejnom priestore 
v meste Trnava. A práve jeho mesto 
Handlová prizvalo ako odborníka 
k  príprave nového VZN. Na zasad
nutí Komisie kultúry a  cestovného 
ruchu strávil 5. marca celé popolud
nie a  spoločne sa aktívne venovali 
problematike verejných priestorov 
v Handlovej. 
Ako sa vyjadril Adrián Kobetič: „Už 
nejaký čas sa vo svojom vedeckom 
výskume venujem otázke verejného 
priestoru a umeniu v ňom, ale aj z ta
kého širšieho hľadiska kvality verej
ných priestorov pre život v mestách, 
ale aj na vidieku. A popri tom v mo
jej úradníckej činnosti, keď som ako 

mestský kurátor mesta Trnava bol po
vinný sa touto otázkou zaoberať, som 
začal premýšľať o tom ako ovplyvniť 
túto otázku aj v iných mestách.“

Adrián Kobetič považuje Handlovú 
z hľadiska urbanizmu za veľmi zau
jímavú: „Je to mesto, ktoré vyrástlo 
v  epoche socialistického realizmu, 
avšak takého, ktorý bol ešte pre ži
vot pomerne otvorený, zaujímavý, 
na svoju dobu veľmi progresívny. Tá 
hodnota, ktorá tu je, je mimoriadne 
zaujímavá, kvalitná, aj keď nie je mož
no tak stará ako je to v iných mestách. 
Nemožno o tom uvažovať ako o nie
čom podradnom, je to súčasť našich 
dejín.“

Diskusiu v Handlovej vyvolala otázka, 
či súčasťou verejného priestoru má 
byť aj pouličné umenie. 

Kurátor pokračuje vo svojich úvahách: 
„Nemôžeme kategoricky odsúdiť aké
koľvek súčasné umenie v  priestore 
mesta ani akékoľvek pouličné ume
nie, musíme uvažovať o tom, čo nám 
ponúka, aké má kvality, a napríklad 
aj o tom, akým spôsobom bolo vyb

rané, ako bolo obstarané, keďže aj zá
kon upravuje rôzne tieto otázky. Ak 
potom pristúpime k tomu, že máme 
konkrétne dielo, vždy je to otázka 
toho, akým spôsobom zapadá do 
kontextu toho mesta.“

Kobetič súhlasí, že v niektorých prí
padoch môže práve pouličné umenie 
vylepšiť šedivosť socialistických síd
lisk: „Naozaj tam často máme málo ze
lene, málo priestoru pre kultúrnosť, aj 
keď mnohé obsahujú umelecké diela, 
ktoré tam zo zákona boli umiestne
né, nie sú úplne prispôsobené pre 
život. To znamená, že tam dochádza 
aj k tomu, že sa snažia umelecké diela 
tie miesta oživiť, spraviť ich odlišné, 
keďže sú si vzájomne veľmi  podobné, 
často aj nejak iluzórne rozšíriť. Čiže 
máme tam nejakú priestorovú ilúziu, 
ktorá nám nejaký efekt vytvára.“

Zásadnou otázkou však je, či miesto 
a umelecké dielo sú v harmónii. Adri
án Kobetič dáva na túto otázku od
poveď: „Je veda nájsť dobré riešenie, 
ktoré by malo byť univerzálne, nad
časové, čiže nielen teraz a tu sa mi to 
páči, ale musíme myslieť aj na tých, čo 
prídu po nás. A malo by byť nejakým 
spôsobom aj povzbudzujúce k neja
kým dobrým myšlienkam.“

Jana Paulínyová, vedúca kancelárie 
primátorky mesta, sa ku konzultáci
ám s kurátorom vyjadrila: „Toto bolo 
prvé pracovné stretnutie, bude nasle
dovať ďalšie. Na základe odporúčaní 
odborníkov by malo byť v tomto roku 
prijaté nové VZN, ktoré bude hovoriť 
o tom, ako by naše mesto malo vyze
rať do budúcnosti, čo sa týka výtvar
ných aktivít na jeho území.“         
        RTV PD

Zmena sa týka aj povinnosti predložiť 
doklady už pri podaní žiadosti o pos
kytnutie dotácie, taktiež termínu 
vyúčtovania akcie či projektu. Ak sa 
akcia uskutočnila pred nadobudnu
tím účinnosti zmluvy, vyúčtovanie je 
potrebné predložiť do 30 dní odo dňa 
nadobudnutia jej účinnosti.   
Doplnená bola možnosť vyradiť žia
dosť o poskytnutie dotácie podanú 
na rovnakú akciu či projekt v  rámci 
viacerých dotačných schém TSK, ale 
aj prínos akcie / projektu pre TSK ako 
novinka v rámci kritérií hodnotenia. 
Po novom sa stanovila aj  minimál
ne dvojročná doba udržateľnosti po 
ukončení financovania. Okrem toho 
je kraj ako poskytovateľ dotácie 
oprávnený vykonať kontrolu udrža
teľnosti. Do podmienok sa doplnila aj 
možnosť zániku nároku na dotáciu, ak 
žiadateľ do 30 dní odo dňa vyzvania 
zmluvu nepodpíše. V prípade zmeny 
termínu je žiadateľ povinný do 5 pra
covných dní písomne informovať TSK 
o  tejto skutočnosti, aby mohol byť 
uzatvorený dodatok k zmluve.         
Informácie k podaniu žiadosti o pos
kytnutie dotácie nájdete na webovej 
stránke kraja www.tsk.sk, v sekcii Fi
nancie, v rubrike Dotácie a príspevky 
TSK.             TS TSK

Adrián Kobetič s členmi Komisie kultúry a cestovného ruchu MsZ.            FOTO: JP

Na medzinárodný deň vody čistilo okolie Handlovky viac ako 260 dobrovoľníkov.    FOTO: MO SRZ

Splnomocnenec vlády Alexander Daško sa stretol so zamestnancami mesta a navštívil aj banícku kolóniu         FOTO: JP



5SPRAVODAJSTVO

Voľby do Európskeho parlamentu 
sa budú konať  v sobotu 8.6.2024.
Informácie o voľbách do europarla
mentu a ich priebehu budeme aktu
alizovať na stránke mesta Handlová 
v sekcii samospráva, časť voľby a re
ferendá.                                          
Právo voliť majú všetci občania EÚ s 
trvalým pobytom v SR, ktorí v termíne 
konania volieb dovŕšili 18 rokov. Volič, 
ktorý má trvalý pobyt na Slovensku a 
v deň konania volieb nebude môcť 

Informácie k voľbám do Európskeho parlamentu 2024
voliť vo svojom okrsku podľa trvalé
ho pobytu, môže požiadať obec trva
lého pobytu o vydanie hlasovacieho 
preukazu. Voliť s ním môže v ľubovoľ
nej volebnej miestnosti na Slovens
ku.  Obce začnú vydávať hlasovacie 
preukazy od 24. apríla 2024. 
O hlasovací preukaz bude možné 
požiadať elektronicky a listinne naj
neskôr do 20. mája, pričom žiadosť 
musí byť do uvedeného termínu aj 
obci doručená.  Osobne  alebo  pro

stredníctvom osoby splnomocnenej 
žiadateľom  možno vyzdvihnúť hla
sovací preukaz najneskôr v posledný 
pracovný deň predo dňom konania 
volieb v úradných hodinách obce 
(najneskôr v piatok 7. júna).
Žiadosti môžete vybaviť osobne na 
Mestskom úrade, 1. posch. vľavo u 
Ing. Stanislavy Kriváňovej, 046/ 519 
25 33 alebo elektronicky zaslaním žia
dosti na email: stanislava.krivanova@
handlova.sk.            RED

Ešte v septembri 2023 upozornila 
obyvateľka Mierového námestia 
na zasadnutí Mestského zastupiteľ-
stva (28.09.2023) na zlý technický 
stav komunikácii pred bytovým 
domom a  neodtekanie vody po 
dažďoch.

Keďže sa dlhodobo neriešila situácia, 
ktorá sa týka pozemkov a  ich práv
neho vlastníctva na ulici Mierové ná
mestie, dalo mesto v tom čase vyrobiť 
nový geometrický plán. Väčšina po
zemkov vo vnútrobloku bola v správe 
a vo vlastníctve Slovenského pozem
kového fondu, preto mesto požiada
lo o delimitáciu týchto pozemkov, t. j. 
bezplatný prevod pozemkov a vlast
níckych práv k nim do majetku mes
ta Handlová. Už v  tomto čase malo 
mesto pripravenú štúdiu na riešenie 
dopravnej situácie v lokalite Mierové 
námestie a Lipová ulica. Kompletná 
rekonštrukcia ciest a chodníkov, ktorá 
by vyriešila odvodnenie komunikácií 
počas dažďov a zlepšila aj dopravnú 
situáciu je možná až po vysporiadaní 
pozemkov. Projektová štúdia pre Mie

Havarijný stav komunikácií na Mierovom námestí rieši mesto aj spoločenstvo bytov

rové námestie zahŕňa rekonštrukciu 
komunikácií a chodníkov, odvodne
nie, zmenu priečnych sklonov, rekon
štrukciu spojovacieho chodníka, zjed
nosmernenie premávky, zriadenie 
šikmých parkovacích plôch v počte 
23 ks. Tento rozsah stavebných prác 
činí : 218.400,00 € s DPH. Ulica Lipo
vá zahŕňa rekonštrukciu komunikácie, 
odvodnenie, výškové úpravy uličných 
vpustí, zmena priečnych sklonov. Táto 
ulica je schopná investičného delenia 
(časť 1  po Mierové námestie a časť 2 
 po telocvičňu ZŠ MN. Celkové pred
pokladané náklady sú rozpočtované 
vo výške 164.736,00 € s DPH.

Stav komunikácií na Mierovom 
námestí a priľahlých uliciach

sa naďalej zhoršuje

Obyvatelia danej lokality boli nútení 
riešiť aj nádvorie a spevnenú plochu 
pred vchodmi  č. 11, 13, 15 bytového 
domu, ktorú používajú na parkova
nie. Stropné konštrukcie podzem
ných suterénnych priestorov bytové
ho domu, ktoré sú ich vlastníctvom 

sú zároveň stavebnou súčasťou ich 
nádvoria a parkovacej plochy. Na do
movej schôdzi, ktorá sa konala v 13. 
týždni tohto roku obyvatelia diskuto
vali najmä o možných spôsoboch jej 
opravy a sanácie. Jedná sa o staveb
nú konštrukciu, ktorá je prevádzko
vo prepojená a prislúcha bytovému 
domu. Vzhľadom k tomu, že táto kon
štrukcia je súčasť bytového domu a je 
vo vlastníctve vlastníkov bytov a ne
bytových priestorov, o alternatívach 
riešenia situácie si musia rozhodnúť 
obyvatelia sami.

Problém s parkovaním

Mesto začalo riešiť motorové vozidlá 
stojace na ceste, ktoré znemožňovali 
plynulú premávku a ohrozovali chod
cov idúcich po chodníku. Vodiči boli 
riešení v zmysle zákona mestskou po
líciou. Ako uviedla primátorka mesta, 
Silvia Grúberová,  pre Regionálnu te
levíziu Prievidza: „Havarijnej situácii 
na tomto mieste je potrebné predísť 
preventívnym opatrením. Staveb
ná konštrukcia je síce vo vlastníctve 

bytového spoločenstva, ale priľahlé 
komunikácie ako chodníky a  cesty, 
ktoré patria mestu sú už tiež značne 
poškodené. Nakoľko mesto musí reš
pektovať aj existujúcu platnú legisla
tívnu úpravu, je nutné v tejto lokalite 
obmedziť parkovanie.“ 

Dočasným riešením tejto situácie 
bude zjednosmernenie časti ulice

V  projekte, ktorý malo Oddelenie 
výstavby, dopravy, územného plánu 
a životného prostredia MsÚ Handlo
vá pripravený už minulý rok sa pod
ľa referenta dopravy hovorí o  zjed
nosmernení ďalšej časti Mierového 
námestia od železiarstva k základnej 
škole. „Chodník po ľavej strane, ktorý 
už chodci nevyužívali bude využitý na 
nové parkovacie miesta a tým, že uli
cu zjednosmerníme, bude vozidlám 
umožnené státie aj na pravej strane“, 
uviedol referent dopravy Ivan Kartáč.  
Šírkové pomery na tejto komunikácii 
budú dodržané a dokopy vznikne 14 
parkovacích miest. 

Primátorka mesta pre RTV Prievidza 
potvrdila, že mesto Handlová má veľ
ký záujem vyriešiť dopravnú situáciu 
na Mierovom námestí ešte v tomto 
roku a  dodala: „My sme pripravili 
štúdiu na návrh parkovacích miest, 
úpravu príslušných komunikácií, ze
lene a  terénu tak, aby boli splnené 
požiadavky obyvateľov aj súčasnej 
doby. Po vyhodnotení záverečného 
účtu mesta už budeme poznať výšku 
rezervného fondu.  Chcela by som 
predstúpiť pred poslanecký zbor 
s  návrhom, aby sme rekonštruovali 
Lipovú ulicu a zároveň vyriešili parko
vanie v tejto lokalite tou štúdiou, kto
rú my ako mesto máme pripravenú. 
V  globále to odhadujeme na sumu 
cca 300 – 320  000 eur, takže treba 
povedať, že to je naozaj veľký peniaz, 
ktorý nevieme len tak niekde teraz 
nájsť v rozpočte, ale chystáme sa na 
to komplexne a takýmto spôsobom 
si viem predstaviť, že pokiaľ to posla
necký zbor podporí, v tomto roku by 
sme to dokázali aj zrealizovať.“
                 
                    VM

Zástupca primátorky Radoslav Iždins
ký ponúkol seniorkám a seniorom 
z denného centra možnosť pravidel
ných stretnutí na rôzne samosprávne 
témy.
Seniori ponuku prijali a 21. marca sa 
uskutočnila prvá z besied. „Fungova
nie samosprávy je pomerne rozsiahla 
a komplikovaná oblasť plná zákonov, 
predpisov či nariadení. Cieľom tých
to stretnutí je zjednodušenou formou 
informovať našich seniorov o  tom, 
ako funguje handlovská samospráva, 
aké zákony platia v samospráve, po
môcť im s postupom ako vybaviť na 
mestskom úrade viac či menej bežné 
životné situácie, s ktorými sa obyva
telia mesta každodenne stretávajú,“ 
uviedol viceprimátor.

Stretnutia so seniormi budú pravidelné
a vždy s iným odborným zameraním

Prvé stretnutie bolo venované život
nému prostrediu. Odborný referent 
ochrany životného prostredia z Od
delenia výstavby, územného plánu, 
dopravy a  ochrany životného pro
stredia Mestského úradu Handlová 
Peter Kerata prítomným s nadšením 
odprezentoval jeho pracovnú pozíciu 
a náplň práce, upozornil na dôležitosť 
ochrany životného prostredia v mes
te aj rôzne zaujímavosti z oblasti den
drológie. Počas prvého marcového 
stretnutia v Dennom centre v Hand
lovej seniorov najviac zaujali oblasti 
údržby mestskej zelene, pravidiel 
a  postupov pri výruboch, či obme
dzujúce stromy rastúce na pozem
koch susedov. Ďalšou témou bude 
odpadové hospodárstvo v meste.   EP

Kompletná rekonštrukcia ciest a chodníkov, ktorá by vyriešila odtekanie vody počas dažďov aj zlepšila dopravnú situáciu však bude možná až po vysporiadaní pozemkov.                  FOTO: RTV PD

Peter Kerata a zástupca primátorky Radoslav Iždinský na diskusii so seniormi v Dennom centre. FOTO: Lucia Ácsová

Areál bývalých baní môže byť miestom podnikania
Pracovné stretnutie priamo v areáli 
povrchu bývalej bane Handlová sa 
v piatok 5. apríla 2024 uskutočnilo s 
projektovým manažérom z HBP a.s. 
Ing. Karstenom Ivanom, Dominkou 
Cevárovou zo Slovenskej agentúry 
pre rozvoj investícií a obchodu (SA
RIO), zástupcu primátorky mesta 
Radislava Ižidinského, zamestnan
cov mesta z Oddelenia mestských 
projektov a predsedu Handlovského 
baníckeho spolku, Vladimíra Podobu.
Ing. Ivan informoval o možnom vy
užití niektorých častí areálu bane 
Handlová a areálu Východnej šachty. 
Zároveň prezentoval plán likvidácie 
niektorých objektov. Spolu s predse
dom Handlovského baníckeho spol

ku objasnili fungovanie banského 
života a funkcií jednotlivých budov a 
prístrojových zariadení. Zástupcovia 
miestneho podnikateľského sektora 
sa zaujímali o prípadnú majetko
voprávnu formu spolupráce v rámci 
možností využitia objektov na podni
kateľské aktivity.
 SARIO (štátna agentúra v pôsobnosti 
Ministerstva hospodárstva Slovenskej 
republiky) sa usiluje o príliv investícií 
s exportným potenciálom a pridanou 
hodnotou na Slovensko, podporuje 
exportné aktivity slovenských spo
ločností na globálnom trhu a iniciuje 
transfer najmodernejších inovatív
nych technológií do výrobnej praxe.
                     JP

Voľba hlavného kontro-
lóra sa koná na rokovaní 
mestského zastupiteľstva

Voľba hlavného kontrolóra sa usku
točnila tajným hlasovaním poslanec
kého zboru 11. apríla 2024 na zasad
nutí mestského zastupiteľstva podľa 
plánu zasadnutí na tento rok.

Podmienky jeho voľby poslanci 
schválili na rokovaní  27.2.2024. O 
tom, kto sa stane hlavným kontroló
rom mesta na ďalšie 6 ročné funkčné 
obdobie budeme informovať.

Voľbu ste mohli sledovať online, tak 
ako každé zasadnutie MsZ.   
                            JP
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OCENENIE ZA CELOŽIVOTNÚ PRÁCU A PRÍNOS PRE ROZVOJ ŠKOLSTVA, VÝCHOVY A VZDELÁVANIA

Mgr. Iveta Jakubová, ZŠ Mierové námestie
Mgr. Iveta Jakubová, ktorá veľa rokov svojho života venovala ako učiteľka základnej školy predmetom matematika a chémia, v ktorej jej žiaci dosahovali 
úspechy v rámci súťaží a olympiád. Ako prvá medzi handlovskými školami rozbehla propagáciu školy na sociálnych sieťach. Zapojila školu do projektu Zelená 
škola. Počas jej vedenia škola dvakrát vyhrala hlasovanie o Športovú akadémiu Mateja Tótha. V posledných rokoch zastávala funkciu riaditeľky. Svojou 
obetavou prácou, aktivitami a projektami prispela k rozvoju školy. Pri svojej práci vedela skĺbiť hodnoty ako sú múdrosť, tolerancia, empatia či férovosť. Od 
septembra 2023 si začala plniť svoje tajné sny a užívať dôchodcovský život.

Všetkým prítomným sa v úvode prihovorili Tibor Čičmanec, predseda Združenia 
obcí Handlovskej doliny a zástupca primátorky, Radoslav Iždinský. Podľa vice-  
primátora je dôležité spoznávanie a budovanie vzťahov v školách, medzi žiakmi a 
učiteľmi a ako tímu celej školy. Ako príklad uviedol príbeh učiteľa Azula Terroneza, 
ktorého vystúpenie sledoval rámci konferencie TEDtalk. Azul dal žiakom v rôznych 
školách po celom svete, kde 24 rokov pôsobil otázku Čo robí dobrého učiteľa 
skvelým? Dostal 26 tisíc odpovedí. Niektoré boli naozaj originálne: Skvelí učitelia 
jedia jablká – táto odpoveď primäla Azula k tomu, že si začal nosiť do práce jablká a 
jedol ich počas prestávok. Žiaci si to všimli a začali mu nosiť darčeky vo forme jabĺk. 
Tie jablká boli pre žiakov symbolom ich vzťahu so svojim učiteľom. Ako uviedol 
viceprimátor: „Predpokladám, že niečo podobné zažívajú aj niektorí z vás, čo len 
potvrdzuje, aké je dôležité mať so žiakmi vzťah založený na zdravých základoch. 
Dovoľte mi, aby som Vám poďakoval za Vašu každodennú prácu a nasadenie v 
prospech lepšej budúcnosti našich detí.“

Ocenenie „Vynikajúci pedagóg“ ako prejav verejného uznania, ocenenia aktivity, práce a prínosu 
pedagóga pre rozvoj výchovy a vzdelávania sa každoročne udeľuje v 5 kategóriách. 21 návrhov 
nominácií zo všetkých škôl nášho mikroregiónu bolo doručených hodnotiacej komisii, ktorá toto 
profesijné uznanie a autorské dielo z umeleckej dielne Toto šperky odovzdala nasledujúcim 
oceneným:

Mesto Handlová, Združenie obcí Handlovskej doliny v spolupráci s Centrom voľného času si uctili prácu 
učiteľov slávnostným galaprogramom a udelením mikroregionálnych cien Vynikajúci pedagóg a Top 

pedagóg, ktorého si volia samotní žiaci na školách. V piatok 22. marca sa zaplnil handlovský dom kultúry 
stovkami učiteľov.

OCENENIE ZA CELOŽIVOTNÚ PRÁCU A PRÍNOS PRE ROZVOJ ŠKOLSTVA, VÝCHOVY A VZDELÁVANIA
Ing. Darina Krónerová, SOŠ Handlová

PaedDr. Anna Neubauerová, MŠ Handlová

Ing. Darina Krónerová získala ocenenie za celoživotnú prácu a prínos pre rozvoj školstva, výchovy a vzdelávania, za inovatívny a tvorivý prístup vo výchov-
no-vzdelávacom procese, za úspešne zapájanie žiakov do moderných vzdelávacích projektov a inovácií v oblasti etiky a podnikania. Ako nástroj na 

dosiahnutie svojho cieľa si našla moderné vzdelávacie programy. Žiaci pod jej vedením získali počas 10 rokov viac ako 300 osvedčení a certifikátov o absolvo-
vaní vzdelávania a dosiahli vynikajúce výsledky. Za vynikajúcu pedagogickú prácu dostala ocenenie aj z rúk prezidenta Slovenskej republiky. Počas 38 rokov 
pôsobenia na Strednej odbornej škole prešla funkciami učiteľ, triedny učiteľ, predsedníčka predmetovej komisie spoločenskovedných predmetov. V súčas-

nom období je aktívnou dôchodkyňou.

OCENENIE ZA PRÍNOS A ÚSPECHY DOSIAHNUTÉ VO VÝCHOVNO-VZDELÁVACOM PROCESE

Ocenenie za prínos a úspechy dosiahnuté vo výchovno-vzdelávacom procese získala PaedDr. Anna Neubauerová, ktorá pôsobí ako zástupkyňa riaditeľky MŠ 
Handlová. Počas svojej 40ročnej pedagogickej praxe v materskej škole sa stala spoluautorkou troch metodických publikácií pre pedagogickú verejnosť. Od 
roku 2015 je členkou Komisie vzdelávania, práce s deťmi a mládežou pri Mestskom zastupiteľstve mesta Handlová. Pôsobí ako lektorka aktualizačného 
vzdelávania pri MŠ, praktického vyučovania a odovzdáva svoje pedagogické skúsenosti študentkám. K jej osobnosti patrí obrovská trpezlivosť, láskavosť, 
obetavosť, milé slová a empatia vo vzťahu k deťom, ich rodičom aj  kolegom.

Mgr. Dana Nemcová, ZŠ s MŠ Ráztočno
OCENENIE ZA OSOBNÚ ANGAŽOVANOSŤ A PEDAGOGICKÚ TVORIVOSŤ

Vďaka bohatým pedagogickým skúsenostiam, samostatnej zanietenosti a angažovanosti Mgr. Dany Nemcovej škola dýcha pekným školským životom. 
Svojou nekonfliktnou povahou je obľúbená medzi deťmi, učiteľmi a aj rodičmi. Ako triedna učiteľka sa stará o výzdobu nielen vo svojej triede, ale interiéru 
celej školy, ktorá je vždy tak ukážkovo vyzdobená, že inšpiruje ostatných pedagógov. Aj vďaka nej sa cítia návštevníci školy príjemne. Podporuje žiakov v 
rozvíjaní ich talentu. Zapája sa do rôznych projektov, výtvarných  a literárnych súťaží. Vďaka nej deti získali mnohé ocenenia a výhry: 1.miesto s časopisom 
Vrabček, 1.miesto v súťaži s Talentagent, 3.miesto Čitateľský oriešok. Každoročne organizuje školu v prírode. Pripravuje deti na medzipredmetové súťaže 
Hviezdoslavov Kubín či Pytagoriádu. Vzdeláva sa aj v oblasti telesnej a športovej výchovy.

Plná sála učiteľov a nepedagogických zamestnancov škôl z Handlovskej 
doliny potleskom ocenila vystúpenie tanečných súborov Volcano a Dazya. 
Hudobným uvítaním hostí pred samotným programom bolo vystúpenie 

saxofonistky Romany  Klačanskej. Pohotová moderátorská dvojica večera, 
Branislav Čukan , riaditeľ domu kultúry a Andrea Bacušan zo školského úradu 
postupne pozývali na pódium pedagógov, ktorým ocenenia odovzdali poslan-

ci Trenčianskeho samosprávneho kraja Jozef Stopka a Ladislav Procházka, 
poslanci handlovského mestského zastupiteľstva Branislav Ondruška a Bra- 
nislav Botka, členovia Detského a mládežníckeho parlamentu mesta Hand-

lová, starostka obec Ráztočno Jana Radovská. V závere programu vystúpil 
hosť večera – rovnako tak pedagóg, Peter Cmorík. Večerným prekvapením 

počas rautu bolo hudobné číslo Saxany Sapietovej. 

OCENENIE ZA OSOBNÚ ANGAŽOVANOSŤ A PEDAGOGICKÚ TVORIVOSŤ
Andrea Dúrová, DiS art., ZUŠ Handlová

Andrea Dúrová, DiS art. od svojho nástupu na pozíciu učiteľky do ZUŠ Handlová v roku 2019 prehlbuje záujem žiakov o hru na dychové nástroje a súborovú 
hru. Pracuje nielen na raste svojich žiakov, ale aj svojom osobnom. Okrem hry na zobcovej flaute vyučuje aj hru na klarinete, saxofóne, altovej a basovej flaute. 
Spolu so svojimi žiakmi sa zúčastňuje rôznych súťaží a prehliadok. O jej zanietenom prístupe hovoria umiestnenia: celoslovenská súťaž dychových nástrojov v 

ZUŠ Stará Ľubovňa – strieborné pásmo, Saxoklarinetiáda zlaté pásmo, 2. miesto. Počas svojho pomerne krátkeho pôsobenia v ZUŠ zapája žiakov do 
spolupráce so Súborčekom ľudových piesní. Spestruje vzdelávanie žiakov a rozširuje možnosti zapájania sa do zaujímavých umeleckých projektov. 

OCENENIE VYNIKAJÚCI MLADÝ PEDAGÓG DO 35 ROKOV

TOP PEDAGÓG 2024

MGR. JOZEF SMOREK
ZŠ MOROVNIANSKA CESTA 

TOP PEDAGÓG 2024

MGR. LESANA KMEŤOVÁ
ZŠ MIEROVÉ NÁMESTIE

TOP PEDAGÓG 2024

BC. DÁVID ROSIVAL
ZŠ ŠKOLSKÁ ULICA

TOP PEDAGÓG 2024

MGR. DANA NEMCOVÁ
ZŠ S MŠ RÁZTOČNO

TOP PEDAGÓG 2024

PAEDDR. ANDREA POLERECKÁ
SOŠ HANDLOVÁ

TOP PEDAGÓG 2024

ING. ANTON ČIČMANEC
ZŠ G. DROZDA S MŠ CHRENOVEC-BRUSNO 

TOP PEDAGÓG 2024

DANA ILAŠOVÁ
MATERSKÁ ŠKOLA HANDLOVÁ

Mgr. Lesana Kmeťová, ZŠ Mierové námestie
Mgr. Lesana Kmeťová svojim inovatívnym prístupom prispieva ku skvalitneniu pedagogickej činnosti na škole. Vedie Osteopatologický krúžok, ktorý je jediný 

svojho druhu na Slovensku. Venuje sa na ňom výskumu reálnych ľudských pozostatkov.  Aktívne spolupracuje s Prešovskou univerzitou, kde robí výskum a 
všetky poznatky na krúžku potom so žiakmi hodnotí a skúma. Pod jej vedením škola pestuje vlastné bakteriálne kultúry pre pokusy na hodinách biológie.

V rámci vyučovania zaviedla pitvy orgánov získaných z hospodárskych zvierat. Pripravuje žiakov na zdravotnú a veterinárnu školu. Vytvorila poznávací okruh 
drevín v areáli školy. So žiakmi sa aktívne zúčastňuje biologických olympiád, kde dosahujú významné umiestnenia. 

Poďakovanie za usporiadanie galavečera patrí Centru voľného času, ktoré celý večer spoločne so Školským úradom pripravili, Domu kultúry, Ivanke Včelikovej 
z Toto šperky za originálne sošky pre ocenených, riaditeľom škôl a školských zariadení, pani kuchárkam zo škôl a školských zariadení, spoločnosti Hater za  
avesenie diskogule, Sladkej Vášni za sladký darček, Združeniu obci handlovskej doliny za finančnú podporu, obci Ráztočno za inventár, Norbertovi Konczovi 
za sponzoring.

ZA OBĽÚBENÝCH PEDAGÓGOV HLASOVALI AJ SAMOTNÍ ŽIACI V KATEGÓRII
TOP PEDAGÓG

OCEŇOVANIE PEDAGÓGOV 
2024
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Hviezdoslavov Kubín či Pytagoriádu. Vzdeláva sa aj v oblasti telesnej a športovej výchovy.

Plná sála učiteľov a nepedagogických zamestnancov škôl z Handlovskej 
doliny potleskom ocenila vystúpenie tanečných súborov Volcano a Dazya. 
Hudobným uvítaním hostí pred samotným programom bolo vystúpenie 

saxofonistky Romany  Klačanskej. Pohotová moderátorská dvojica večera, 
Branislav Čukan , riaditeľ domu kultúry a Andrea Bacušan zo školského úradu 
postupne pozývali na pódium pedagógov, ktorým ocenenia odovzdali poslan-

ci Trenčianskeho samosprávneho kraja Jozef Stopka a Ladislav Procházka, 
poslanci handlovského mestského zastupiteľstva Branislav Ondruška a Bra- 
nislav Botka, členovia Detského a mládežníckeho parlamentu mesta Hand-

lová, starostka obec Ráztočno Jana Radovská. V závere programu vystúpil 
hosť večera – rovnako tak pedagóg, Peter Cmorík. Večerným prekvapením 

počas rautu bolo hudobné číslo Saxany Sapietovej. 

OCENENIE ZA OSOBNÚ ANGAŽOVANOSŤ A PEDAGOGICKÚ TVORIVOSŤ
Andrea Dúrová, DiS art., ZUŠ Handlová

Andrea Dúrová, DiS art. od svojho nástupu na pozíciu učiteľky do ZUŠ Handlová v roku 2019 prehlbuje záujem žiakov o hru na dychové nástroje a súborovú 
hru. Pracuje nielen na raste svojich žiakov, ale aj svojom osobnom. Okrem hry na zobcovej flaute vyučuje aj hru na klarinete, saxofóne, altovej a basovej flaute. 
Spolu so svojimi žiakmi sa zúčastňuje rôznych súťaží a prehliadok. O jej zanietenom prístupe hovoria umiestnenia: celoslovenská súťaž dychových nástrojov v 

ZUŠ Stará Ľubovňa – strieborné pásmo, Saxoklarinetiáda zlaté pásmo, 2. miesto. Počas svojho pomerne krátkeho pôsobenia v ZUŠ zapája žiakov do 
spolupráce so Súborčekom ľudových piesní. Spestruje vzdelávanie žiakov a rozširuje možnosti zapájania sa do zaujímavých umeleckých projektov. 

OCENENIE VYNIKAJÚCI MLADÝ PEDAGÓG DO 35 ROKOV

TOP PEDAGÓG 2024

MGR. JOZEF SMOREK
ZŠ MOROVNIANSKA CESTA 

TOP PEDAGÓG 2024

MGR. LESANA KMEŤOVÁ
ZŠ MIEROVÉ NÁMESTIE

TOP PEDAGÓG 2024

BC. DÁVID ROSIVAL
ZŠ ŠKOLSKÁ ULICA

TOP PEDAGÓG 2024

MGR. DANA NEMCOVÁ
ZŠ S MŠ RÁZTOČNO

TOP PEDAGÓG 2024

PAEDDR. ANDREA POLERECKÁ
SOŠ HANDLOVÁ

TOP PEDAGÓG 2024

ING. ANTON ČIČMANEC
ZŠ G. DROZDA S MŠ CHRENOVEC-BRUSNO 

TOP PEDAGÓG 2024

DANA ILAŠOVÁ
MATERSKÁ ŠKOLA HANDLOVÁ

Mgr. Lesana Kmeťová, ZŠ Mierové námestie
Mgr. Lesana Kmeťová svojim inovatívnym prístupom prispieva ku skvalitneniu pedagogickej činnosti na škole. Vedie Osteopatologický krúžok, ktorý je jediný 

svojho druhu na Slovensku. Venuje sa na ňom výskumu reálnych ľudských pozostatkov.  Aktívne spolupracuje s Prešovskou univerzitou, kde robí výskum a 
všetky poznatky na krúžku potom so žiakmi hodnotí a skúma. Pod jej vedením škola pestuje vlastné bakteriálne kultúry pre pokusy na hodinách biológie.

V rámci vyučovania zaviedla pitvy orgánov získaných z hospodárskych zvierat. Pripravuje žiakov na zdravotnú a veterinárnu školu. Vytvorila poznávací okruh 
drevín v areáli školy. So žiakmi sa aktívne zúčastňuje biologických olympiád, kde dosahujú významné umiestnenia. 

Poďakovanie za usporiadanie galavečera patrí Centru voľného času, ktoré celý večer spoločne so Školským úradom pripravili, Domu kultúry, Ivanke Včelikovej 
z Toto šperky za originálne sošky pre ocenených, riaditeľom škôl a školských zariadení, pani kuchárkam zo škôl a školských zariadení, spoločnosti Hater za  
avesenie diskogule, Sladkej Vášni za sladký darček, Združeniu obci handlovskej doliny za finančnú podporu, obci Ráztočno za inventár, Norbertovi Konczovi 
za sponzoring.

ZA OBĽÚBENÝCH PEDAGÓGOV HLASOVALI AJ SAMOTNÍ ŽIACI V KATEGÓRII
TOP PEDAGÓG

OCEŇOVANIE PEDAGÓGOV 
2024
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O  založenie Základnej umeleckej 
školy v Handlovej sa zaslúžil Franti-
šek Matula, vtedajší predseda MNV 
Vojtech Jób a prvý riaditeľ školy Jo-
zef Šandrik.

Prvých žiakov škola privítala 1. 9. 1953 
v budove Mestského národného vý-
boru ešte ako Základná hudobná ško-
la. Vyučovala sa najmä hra na klavíri, 
postupne sa hudobný odbor rozšíril o 
ďalšie nástroje. V tom čase mala škola 
približne 120 žiakov. Počas rokov sa 
Základná umelecká škola viackrát sťa-
hovala, stále sa rozrastala a zaradila sa 
medzi rýchlo sa rozvíjajúce umelecké 
školy.

Zaujímavé míľniky školy

• 1967 - začiatok vyučovania vo výt-
varnom odbore a hudobný odbor sa 
rozrástol o gitarové oddelenie.
• 1984 – 10. výročie detského spevác-
keho zboru žiakov materských škôl 
Lienka. Lienka získala Plaketu J.A. 
Komenského a množstvo ocenení na 
súťažiach
• 1988 – otvorenie literárno - drama-
tického odboru
• 1996 – škola sa premiestnila do sú-
časných priestorov, čím bolo možné 
otvoriť tanečný odbor
• 2000 – založenie miešaného komor-
ného speváckeho zboru Artanno
• 2002 – škola nadobudla právnu sub-
jektivitu
• 2009 – bolo založené Občianske 
združenie „NAŠA ZUŠKA“

Do roku 2023 vzniklo množstvo hu-
dobných zoskupení medzi ktorými 
boli napr. skupina populárnej hudby 
Inkognito, Segway, skupina bicích 
nástrojov, spevácky zbor Barborky, 
Divertimo musicle, Cinematico – fil-
mová a populárna hudba, Súborček 
ľudovej hudby. A v roku 2023 sa škole 
podarilo otvoriť aj nový audio-vizuál-
ny odbor.
 

Zaujímavosti z odborov

Hudobný odbor

V  školskom roku 1975-1990 zazna-
menalo klavírne oddelenie rad úspe-
chov, pod ktoré sa podpísala uzná-
vaná pedagogička Vilma Lichnerová. 
Mnohí absolventi pokračovali v štú-
diu na stredných a vysokých školách 
ako napr.: Zuzana Niederdorfer Paule-
chová, popredná slovenská klavirist-
ka a pedagogička, v súčasnosti pôso-
biaca v Gratzi. Alebo aj bývalé žiačky 
ZUŠ, ktoré teraz učia klavíru hru, Jana 
Chudá a Elena Filipová. Hudobný od-
bor si dlhodobo udržuje svoju vysokú 
kvalitu o čom svedčia vynikajúce výs-
ledky na celoslovenských súťažiach.

Výtvarný odbor

Celosvetovo uznávaný akademický 
maliar, grafik, ilustrátor Rudolf Cigá-
nik je tiež bývalý žiak a  neskôr pe-
dagóg v ZUŠ handlová. Cigánik je aj 
tvorcom loga školy.
Ján Procner, umelecký rezbár. Jeho 
diela zaznamenali úspech na výs-

tavách, sú zastúpené v  galerijných 
zbierkach (napr. Slovenské banské 
múzeum, Slovenské národné múze-
um čo Slovenská národná galéria) 
a získali mnohé ocenenia.
Žiaci Tomáša Klenka získali 1. miesto 
na súťažiach v roku 2010/11, 2011/12, 
2022/23 aj 2023/24.

Literárno-dramatický odbor

LDO počas pôsobenia pripravilo mno-
ho absolventov na profesijnú dráhu 
napr. Branislav Čukan – súčasný ria-
diteľ Domu kultúry Handlová a člen 
Divadla pri kolkárni, Igor Suchý – člen 
Divadla pri kolkárni, aktuálne vedie 
dramatický krúžok v CVČ Hand lová, 
Barbora Španíková – členka divadla 
vo Zvolene   a  vedúca katedry he-
rectva na Akadémii umení v Banskej 
Bystrici, súčasná učiteľka LDO Katarí-
na Dupkalová. Literárno-dramatický 
odbor v súčasnosti pokračuje radou 
úspešných hudobno – dramatických 
predstavení v spolupráci so spevác-
kym oddelením.

Tanečný odbor

Spolupracuje so Súborčekom ľudo-
vej hudby a zapája sa do predstavení 
a muzikálov.

Audiovizuálny odbor

Nový odbor škola otvorila len v škol-
skom roku 2023/24 a prví študenti sa 
venujú práci s témou, tvorbe scenára, 
práci s kamerou so zvukom a strihom, 

Základná umelecká škola oslavuje svoje 70. narodeniny. Vzdeláva viac ako 400 detí.

interpretácii a moderovaniu.
 

ZUŠka dnes

V súčasnosti sa v Základnej umeleckej 
škole vzdeláva ročne okolo 420 detí. 
Jej bránami prešli mnohí úspešní 
absolventi. Žiaci získali rad ocenení 
na celoslovenských, ale aj svetových 
súťažiach. Mnohí učitelia, ktorí pôso-
bili a pôsobia v ZUŠ, sú jej bývalými 
absolventmi.

Slávnostný koncert

Slávnostný koncert pri príležitostí 70. 
výročia ZUŠ sa konal v stredu 20. mar-
ca 2024. Pozvaní hostia zaplnili celé 
hľadisko a srdečne tlieskali všetkým 
vystupujúcim. Svoj talent predviedli 
všetky deti z  hudobných odborov, 
literárno-dramatického odboru aj 
tanečného odboru. Diela žiakov z vý-

tvarného odboru si mohli návštevníci 
pozrieť vo foyer DK Handlová. Prácu 
pedagógov a žiakov audio-vizuálne-
ho odboru si vychutnali prítomní hos-
tia v podobe dokrútok, ktoré sa pre-
mietali počas jednotlivých vystúpení 
a zachytávali historické obrázky z ar-
chívu školy ako aj aktuálne priestory 
doplnené hovoreným slovom.

K okrúhlemu výročiu, za prínos a 
obohatenie kultúrneho života v mes-
te Handlová  aj za krásny program 
poďakoval súčasným aj bývalým 
pracovníkom, žiakom, študentom a 
absolventom ZUŠ Handlová vicepri-
mátor Radoslav Iždinský.

Zdroj informácií o ZUŠ z interného 
materiálu vydaného pri príležitosti 
70. výročia ZUŠ Handlová             
             
               VM

Vo výzve Audiovizuálneho fondu 
„Program č.4“ sa kinu podarilo zís-
kať 8000€.

Kino Baník Handlová prešlo z pôvod-
nej techniky na digitálnu ešte v roku 
2014. Aby sa diváci aj naďalej mohli 
tešiť pri sledovaní filmov z kvalitné-
ho obrazu a  zvuku, bolo potrebné 
aktuálnu techniku doplniť o  novšie 
zariadenia. 
 
Audiovizuálny fond, u ktorého pred 
deviatimi rokmi Kino Baník digitalizo-
valo projektor a kinotechniku vyhlásil 
v roku 2023 výzvu na redigitalizáciu. 
Ako uviedol riaditeľ domu kultú-
ry, Branislav Čukan: „Kinoprojektor 
a zvukovú techniku pravidelné kon-
trolujeme u nášho servisného partne-
ra, podľa ktorého je zariadenie zatiaľ 
síce v celkom dobrom stave, ale pro-
jektor by už potreboval výmenu.“ Pre-
to sa Dom kultúry v júni 2023 zapojil 
do výzvy s  názvom: „Program č.4“ 
zameraný na obnovu kinotechniky. 

Začiatkom marca sa konalo troj-
dňové stretnutie v  handlovs-
kom dome kultúry, ktorý sa stal 
miestom zaujímavého seminára.

Zástupcovia detských a mládežníc-
kych parlamentov sa stretli, aby si 
odovzdali kreatívne nápady a disku-
tovali na spoločné témy. 

Projekt Sila mladých je zameraný na 
podporu činnosti mládežníckych 
parlamentov, rozvoj aktívnej účasti 
mládeže na živote v meste nielen na 
lokálnej, ale aj regionálnej úrovni a 
spolupráce mládežníckych parlamen-
tov a žiackych školských rád na území 
Trenčianskeho kraja. Sila mladých je 
podporená z grantového programu 
Erasmus +. Marcové školenie (7.-9.3. 
2024) sa realizovalo v úzkej spoluprá-
ci s mestom Handlová a Trenčianskym 
samosprávnym krajom,  Centrom voľ-
ného času Včielka Púchov a Centrom 

Po konzultácii so servisným techni-
kom sa dom kultúry v rámci výzvy 
zameral na obnovu technologického 
vybavenia jednosálových kín s tech-
nológiou D-cinema a  preto žiadosť 
podal na najrizikovejšiu súčasť pro-
jektora, ktorou je kinoserver (prepája 
projektor s úložiskom a ďalšími zaria-
deniami) a úložisko NAS (harddisky 
na ukladanie filmov). 

Koncom septembra sa konalo verej-
né vypočutie pred komisiou zloženou 
z členov audiovizuálneho fondu. Na-
koľko Kino Baník splnilo všetky  pod-
mienky a parametre, získalo maximál-
nu možnú dotáciu vo výške 8190€. 
V rámci projektu bol zakúpený aj 
počítač kompatibilný s týmito zaria-
deniami. Rozpočet projektu, takmer 
18 000 € dofinancoval dom kultúry 
z vlastného rozpočtu. Kúpou týchto 
segmentov sa predĺži životnosť pro-
jektora o takmer 5 rokov, uviedol Bra-
nislav Čukan, riaditeľ DK Handlová. 
              VM

Dom kultúry obnovil kinotechniku Sila mladých sa ukázala na školení mládežníckeho parlamentu

voľného času Prievidza. Koordiná-
torka práce s mládežou z TSK  Silvia 
Štefániková, koordinátorka z Púcho-
va Alena Strýčková a koordinátorka 
z  Prievidze Katarína Cifríková spolu 
s  handlovským koordinátorom Lu-
kášom Fialom vyskladali bohatý troj-
dňový program, plný workshopov  
a diskusii a brainstormingu. Mladých 
prišli podporiť aj zástupcovia mesta 
Handlová: Radoslav Iždinský  – zás-
tupca primátorky, Marcela Šimonová 
– poslankyňa mesta a Andrea Bacú-
šan– Školský úrad Handlová. 25 ak-
tívnych mládežníkov malo možnosť 
prezentovať svoje priority v  našom 
meste ako aj to, čo im chýba. Tvorili 
stratégiu ako danú situáciu zmeniť 
k  lepšiemu. Zdieľali svoje nápady, 
pokiaľ ide o aktívnu účasť mládeže a 
prácu študentských alebo mládežníc-
kych parlamentov. 

Diskusie mladých so zástupcami 

mesta sa týkali hlavne práce s mlá-
dežou, inklúzie, možností sebarozvo-
ja, či ochrany životného prostredia. 
Stretnutie dalo mnoho odpovedí na 
otázky, ktoré mladí ľudia v Trenčians-
kom kraji riešia, čo je podstatné z ich 
pohľadu pre rozvoj mesta, či sa cítia 
vo svojom meste bezpečne, ako trá-
via voľný čas a čo by odporučili pre 
turistov  vo svojom okolí alebo  či 
majú pocit, že môžu vo svojom mes-
te dostatočne rozvíjať svoj talent. 
Definovali problémy a poukázali na 
to, ako ich môžu pomôcť riešiť, s kým 
nadviazať spoluprácu a aké kroky 
môžu vyvinúť z  vlastnej iniciatívy.  
Školenie pomohlo zorientovať sa v 
spleti paragrafov, ktoré je potrebné 
ovládať, aby sa riešenie hľadalo zá-
konnou cestou. Kreativita mladých 
a bohatá fantázia priniesla množstvo 
podnetov na zamyslenie.  Aj tento 
seminár dokázal, že nám rastie silná 
generácia.               EP

ZUŠ si slávnostným koncertom v DK pripomenula svoje založenie.                                      FOTO: JP

Mládežníci zdieľali svoje nápady počas trojdňového seminára v Handlovej.     FOTO: Školský úrad Handlová
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Zbiehajú sa vám slinky na polievky 
a guláše uvarené na rôzne spôso-
by? Alebo chcete ochutnať páran-
ce, či jablkový koláč a prispieť na 
dobrú vec?

Organizátori sa tešia na stretnutie v 
sobotu 4. mája od 8.00 h do 13. 00 h 
na handlovskom námestí na podujatí 
Handlovská varenica 2024. Podujatie 
bude doplnené o hudobný program a 
prostredie spríjemní máj na námestí.
Mesto Handlová vyhlásilo začiatkom 
marca výzvu na zapojenie sa kuchárs

kych tímov do nového podujatia.

Primátorka mesta, Silvia Grúberová, 
pripomína: „Keďže som osobne, 
aj kolegovia na mestskom úrade, 
zaznamenala mnoho pozitívnych 
reakcií na nápad uskutočniť ďalší 
„gastro zážitok“ na námestí v Hand
lovej v štýle predvianočnej benefič
nej Handlovskej kapustnice, veľmi 
ma teší, že výzva mesta našla ohlas 
u kuchárskych tímov. Podľa doteraz 
nahlásených tímov sa môžeme tešiť 
na chutné špeciality a verím, že každý, 

kto zavíta na handlovské námestie si 
užije pekné, májové, benefičné po
dujatie“ doplnila primátorka s poďa
kovaním všetkým kuchárskym tímom 
a organizátorom.

 Na základe rozhodnutia primátorky 
mesta Handlová poputuje výťažok z 
benefičného podujatia na podporu 
Základnej umeleckej školy v Hand
lovej (ZUŠ) na nákup hudobných ná
strojov: „Vopred ďakujem za podporu 
umeleckej školy, ktorej pedagógovia 
sa naozaj snažia si údržbu a nákup 
hudobných nástrojov zabezpečiť 
sami. Vzdelanie v oblasti umenia výz
namne vplýva na naše životy, zaslúži 
si našu pozornosť a verím že aj takáto 
podpora zvýši kvalitu vzdelávania a 
zatraktívni prácu tiež učiteľom,“ doda
la primátorka mesta.

ZUŠ ponúka kvalitné umelecké vzde
lanie deťom a dospelým pre celú 
handlovskú dolinu a v tomto roku si 
pripomína 70. výročie svojho založe
nia. Zakúpením porcie návštevníci 
majú možnosť prispieť na umelecké 
vzdelanie svojich detí a podporiť tiež 
vzdelanie dospelých, ktoré ZUŠ po
núka v odboroch hudobný, výtvarný, 
literárnodramatický, tanečný a au
diovizuálny.

Stretnutie družstiev je plánované v 
sobotu 4. mája 2024 o 8.00 h na Ná
mestí baníkov. Jedlá sa  budú vydávať 
v jednotný čas o 11.00 h do misiek, 
ktoré zabezpečí mesto a v prípade, že 
si obyvatelia donesú vlastné nádoby 
výlučne do umelohmotných a kovo
vých obedárov. Jedlá sa nevydávajú z 
bezpečnostných dôvodov do sklene
ných nádob. Predávať si bude každé 
družstvo samostatne. Výťažok bude 
odovzdaný organizátorom: mestu 
Handlová a Domu kultúry mesta 
Handlová.

Podujatieorganizuje mesto Handlová 
a Domom kultúry mesta Handlová v 
spolupráci s MAS Žiar a Kontaktným 
centrom Handlová.              
                             JP

Pozývame vás na novú kulinársku akciu na handlovskom námestí HBP, a.s. je strategickým partnerom mesta aj do budúcnosti

Spomeňte si s nami. Sloboda nie je 
samozrejmosťou. Ďakujeme všet-
kým, ktorí položili vence a  kvety 
k handlovskému pamätníku.

Pri pamätníku SNP na Námestí baní
kov nájdete od 3. apríla kvety a vence 
na pamiatku tých, ktorí položili svoje 
životy za našu slobodu.

„Augustom 1944 sa začalo dramatic
ké obdobie poznačené vojnou, prelia
tou krvou vinných i nevinných, a tiež 
náhodných obetí,“ Monografia mesta 
Handlová 1.

V utorok 3. apríla 1945 o 17.00 bola 
oslobodená Handlová. 3. apríla 2024 
sme si pripomenuli 79. výročie toh
to  významného historického medz
níka nášho mesta. Kyticou kvetov si 
pripomenuli túto udalosť zástupcovia 
mesta Handlová pod vedením zás
tupcu primátorky mesta, Radoslava 
Iždinského. Delegáciu mesta tvorili 
poslanci mestského zastupiteľstva 
mesta Vladimír Buzalka a Ján Ličko, 
zamestnanci mesta, Kontaktného 
centra a  delegácia Handlovského 

baníckeho spolku pod vedením 
jeho predsedu, Vladimíra Podobu. 
Pamätník SNP na Námestí baníkov 
bol ovenčený vencami a kvetmi via
cerých spolkov a politických strán na 
území mesta. Mesto ďakuje všetkým 
obyvateľom, štatutárom spolkov, or
ganizáciám a politickým združeniam 
a stranám, ktoré sa individuálne alebo 
spoločne zúčastnili tichej spomienky 
na Námestí baníkov. Popoludní sa ti
chej spomienky zúčastnili tiež Jozef 

Stopka za Trenčiansky samosprávny 
kraj,  Základná organizácia slovens
kého zväzu zdravotne postihnutých, 
členovia Denného centra – klubu 
dôchodcov, zástupcovia Miestnej or
ganizácie Slovenského červeného krí
ža, zástupcovia Jednoty dôchodcov 
Slovenska  Handlová, zástupcovia 
Fénix  klubu abstinentov Handlová, 
zástupcovia politických strán SMER
SD, KSS, HLASSD a ďalší.                
               JP

Pripomenuli sme si 79. výročie oslobodenia Handlovej

Delegáciu mesta tvorili poslanci mestského zastupiteľstva mesta Vladimír Buzalka a Ján Ličko, zamestnanci mesta, Kontaktného centra 
a delegácia Handlovského baníckeho spolku pod vedením jeho predsedu, Vladimíra Podobu.                   FOTO: S_

Vedenie mesta požiadalo o stretnu
tie predstaviteľov Hornonitrianskych 
baní Prievidza a.s. (HBP), ktoré sa 
uskutočnilo v  priebehu marca na 
témy využitia povrchu banského 
areálu, banských artefaktov, rozvoja 
cestovného ruchu, zamestnanosti 
a ďalších.

Zástupca primátorky na pôde HBP 
v  Prievidzi poďakoval za doterajšiu 
spoluprácu spoločnosti a ústretovosť 
vedenia pri realizácii niektorých pro
jektov mesta, týkajúcich sa napríklad 
digitalizácie areálu baní, doprovodu 
zamestnancov mesta pre delegácie 
rôznych občianskych združení a in
štitúcií, ktoré majú záujem vidieť po
vrch bane a zaujímajú sa o históriu 
a podobne. 

Témou  pracovnej návštevy bolo 
ukončenie udeľovania regionálneho 
oceňovania Plaketa za rozvoj baníc
tva na hornej Nitre v minulom roku. 
Vyhlasovatelia Hornonitrianske bane 
Prievidza,  Združenie miest a  obcí 
hornej Nitry a mesto Handlová toto 
ocenenie udeľovali spoločne od 
roku 2008 do roku 2023. Mesto de
klarovalo, že má záujem pokračovať 
v udeľovaní ocenení za uchovávanie 
baníckych tradícií. HBP oceňovanie 
formou „Plakety za rozvoj baníctva 
na hornej Nitre“, v  zmysle štatútu,  
považuje za ukončené. Navrhli, aby 
pokračovateľmi tradícií boli banícke 
spolky. O tom, či sa takéto oceňova
nie stane súčasťou napríklad Štatútu 
mesta Handlová, alebo sa bude ude
ľovať pod hlavičkou iného združenia, 
v tejto chvíli nie je rozhodnuté.

HBP, a.s.  vyšlo v ústrety mestu v ob
lasti banských artefaktov, ktoré mesto 
kúpilo od baní koncom minulého 
roka. HBP, a.s. na vlastné náklady ma
teriál zhromaždilo z  rôznych praco
vísk. Dovedna je  to viac ako 100 ks 
malých či veľkých banských zariadení  
vrátane banských vagónikov, loko
motív ale i baníckych prilieb a lámp. 

Niektoré z nich by sa mali stať súčas
ťou verejných priestorov Handlovej. 

Prítomní tiež diskutovali o prípravách 
na Regionálne oslavy Dňa baníkov, 
ktoré sa budú konať 30. a 31. augusta 
tohto roku v Handlovej.  Počas nich by 
mala odznieť posledná bodka za ťaž
bou uhlia v našom meste. September 
2021, kedy sa bane v Handlovej úpl
ne uzavreli bolo ešte postkovidové 
obdobie a vlani sa ukončila celkovo 
ťažba uhlia na hornej Nitre koncom 
roka. Verejne v  Handlovej kapitola 
ťažby uhlia nebola uzavretá, preto by 
sa tak malo stať v tomto roku. Kon
com roka bol v Handlovej asanovaný 
tiež handlovský komín, ktorý už roky 
neplnil svoju funkciu. Ako mesto avi
zovalo, podarilo sa uchovať pár kús
kov z tehál. Tie by záujemcovia mohli 
získať na Regionálnych oslavách dňa 
baníkov.

Ďalšími témami, viac ako hodinové
ho stretnutia, bolo majetkovopráv
ne vysporiadanie banského dedičstva 
(nehnuteľnosti), ako i projekt Minis
terstva hospodárstva SR na rozvoj 
zamestnanosti  Štátny park Handlo
vá, ktorý počíta s využitím približne 
4 ha z celkovo 20 ha územia areálu 
baní. Diskutovalo sa o možnosti roz
voja cestovného ruchu, výhľadovo 
vybudovaním banského skanzenu, 
či aktuálnom tichu v oblasti zarade
nia niektorých nehnuteľností, najmä 
Banského triediča, medzi národné 
kultúrne pamiatky. 

Za mesto Handlová sa pracovného 
stretnutia zúčastnil zástupca primá
torky mesta Radoslav Iždinský a ve
dúca kancelárie primátorky mesta 
Jana Paulínyová, za HBP predseda 
predstavenstva a  generálny riaditeľ 
Peter Čičmanec, riaditeľka  odboru 
organizačnoprávneho Marta Čič
mancová, riaditeľ Hlavnej banskej 
záchrannej stanice  Stanislav Paulík 
a hovorkyňa Adriana Siváková.
                     JP

Na marcovom stretnutí sa diskutovalo na témy využitia povrchu banského areálu, banských artefaktov, rozvoja cestovného 
ruchu, zamestnanosti a ďalších.                                FOTO: JP
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Dňa 27. marca 2024 sa v Dome kul
túry zišli členovia  Handlovského 
baníckeho spolku na svojej Člens
kej schôdzi. 

Začala schválením programu a  od-
spievaním hymnickej piesne „Zdar 
boh hore.“ Minútou ticha sme si uctili 
tých, ktorí nás v  prvých mesiacoch 
roka opustili.
Predseda predniesol Správu o  čin-
nosti spolku za rok 2023, ukončil ju 
krátkym exkurzom do histórie spol-
ku. Zhodnotil aj prvé mesiace v roku 
2024, kde spolok organizoval dve 
veľké akcie a  to jubilejný 15. Šach-
tág Handlovského baníckeho spolku 
a  slávnostný Šachtág k  ukončeniu 
ťažby uhlia na hornej Nitre v  spo-

Základná organizácia slov. zväzu 
zdravotne postihnutých Handlo
vá usporiadala výročnú členskú 
schôdzu spojenú s  kultúrnou ak
ciou osláv MDŽ a MDI. 

15. marca sa v dome kultúry stretli vý-
bor organizácie a jej členovia. V jed-
nom z bodov boli prítomní obozná-
mení o stave, v akom fungoval výbor 
za predošlý rok 2023: predsedom ZO 
bol Jozef Lipiansky, podpredsedom 
Elena Gazdagová, tajomníčka Vero-
nika Ilešičová, hospodárka Anna Pa-
termannová, športový referent Jozef 
Šebok.
Revízna komisia pracovala v zložení: 
predseda Altapová Danka, Makovin-
ský Ivan, Prôčka Bohuš.
Kronikárka: Anna Patermannová. Ďal-
ší bod schôdze tvorilo odmeňovanie 
aktívnych členov organizácie. Odme-
není členovia ZO: Važanová Mária, 
Privalinec Anton, Lipiansky Jozef, 
Ilešičová Veronika, Batúnová Anna. 
Samostatným bodom  stretnutia bola 
voľba výboru na rok 2024. Predsedom 
sa stal: Lipiansky Jozef, podpredseda: 
Gazdagová Elena, tajomníčka: Ilešičo-
vá Veronika, hospodárka: Paterman-
nová Anna. Revízna komisia: Altapo-
vá Daniela, Makovinský Ivan, Prôčko 
Bohumil. V programe boli ďalej pre-
rokované správa o činnosti ZO SZZP 
za obdobie od marca 2023, správa o 
hospodárení ZO a 
erpanie rozpočtu za rok 2023 a samo-
zrejme rozpočet na rok 2024. Členská 
základňa sa udržiava cca na úrovni 
210 členov. Zasadnutia výboru sa 
konali  v zmysle plánu práce na rok 
2023, každý prvý štvrtok v  mesiaci. 
Ostatné štvrtky v mesiaci sú určené 
na poradenskú službu pre našich čle-
nov. Pri zabezpečovaní našej činnosti 
nám boli nápomocní 15ti desiatkari. 
Bez ich pomoci by sme ťažko doká-
zali splniť všetky akcie a úlohy, ktoré 
sme si stanovili v pláne práce, začo 
im patrí nemalé poďakovanie. Za-

330 hektárov handlovských lúk v Nature 2000

Handlovský banícky spolok volil svojich predstaviteľov

Výročná schôdza základnej organizácie SZZP
bezpečujú výber za členské znám-
ky, doručujú pozvánky. Túto činnosť 
robia bezplatne vo svojom voľnom 
čase, preto ešte raz v mene členov 
výboru, aj vo svojom, im veľmi pek-
ne ďakujem. V hodnotenom období 
sme zorganizovali viacero akcií pre 
členskú základňu v oblasti kultúry 
alebo športu. V apríli sa uskutočnila 
túra Banským náučným chodníkom, 
v mesiaci jún strelecká súťaž a šípky 
na strelnici spojená s opekačkou. 
Športový deň na nádvorí Denného 
centra, plný súťaží (šípky, hod loptič-
kou na cieľ, petang). Výhercovia boli 
odmenení cenami a diplomom, ktoré 
zhotovil p. Šebok. Na akciu Posedenie 
pod jedličkou sme prizvali aj družob-
nú organizáciu SZZP z Diviackej No-
vej Vsi. Oni nás recipročne pozvali na 
turnaj v snúkri a šípkach. Zabezpečili 
sme kvíz k vzniku republiky, školenie 
desiatkárov a členov výboru a rôzne 
iné akcie, napr. 2 x ročne biliardový 
turnaj. Naši členovia sa zúčastnili re-
kreačno-rekondičných pobytoch v T. 
Tepliciach, v Chorvátsku, v rôznych 
iných destináciách poriadaných OR 
SZZP Prievidza. Zúčastňovali sme sa 
na kladení vencov z príležitosti mest-
ských osláv ukončenia vojny, oslo-
bodenia mesta, pamiatky zosnulých. 
Dovoľte mi preto poďakovať aj touto 
cestou všetkým funkcionárom ZO 
SZZ, všetkým aktívnym členom ZO 
za účasť na akciách, za spoluprácu s 
MS SČK, Klubom dôchodcov, Jedno-
te dôchodcov. V neposlednej miere 
chcem poďakovať zástupcom mest-
ských orgánov, všetkým sponzorom 
a členom za príspevky do tomboly. 
Dozornému výboru COOP Jednota 
za každoročný finančný príspevok a 
nášmu kapelníkovi, ktorý nás sprevá-
dza viac ako jednu desaťročnicu. Ešte 
raz ďakujem všetkým sponzorom za 
ich príspevky, bez ktorých by sme 
uvedené akcie nemohli zorganizovať.
               Lipiansky Jozef,
                 predseda ZO SZZP

Štvrtý ročník kynologického plesu

Opäť sme tu mali plesovú sezónu, 
čas kedy máme príležitosť vyme-
niť tepláky a kynologickú výstroj za 
spoločens ké šaty a obleky.
Už po štvrtýkrát sme sa stretli v krás-
nom prostredí motorestu Korzár. 
Okrem členov Kynologického klubu 
Handlová-Strelnica sme medzi nami 
privítali aj členov spriateleného kyno-
logického klubu Prašice.
Všetkých prítomných čakalo chut-
né občerstvenie a  pestrý program. 
O  skvelú zábavu, vypotené kalórie 
a to, že nikto nezostal sedieť sa pos-
taral DJ Jago.
Ples otvorila naša členka Lenka Droz-
dová piesňou Miracle od Bon Joviho 

a  pokračovali sme úvodným valčí-
kom. Pomedzi tanec si mali prítomní 
možnosť zakúpiť tombolové lístky. 
Míňali sa veľmi rýchlo, veď kto by 
nechcel vyhrať niektorú z  hodnot-
ných cien.
Týmto sa chcem zároveň poďakovať 
všetkým, ktorí do tomboly prispeli: 
Viliamovi Drozdovi ml., Štefanovi  
Kňazovičovi, Miroslave Stoličnej – 
chovateľské potreby OD Jednota, 
DJ Jagovi. Veríme, že tradícia kyno-
logického plesu bude pokračovať aj 
naďalej a v roku 2025 medzi sebou 
privítame nielen členov, ale aj všet-
kých priateľov kynológie.

Mgr. Michaela Reichmanová

lupráci s  Banskoštiavnicko-hodruž-
ským baníckym spolkom a HBP a.s. 
Prievidza. Tieto akcie boli prítomnými 
hosťami vysoko hodnotené.
O  hospodárení spolku v  roku 2023 
informoval pokladník Ing. Ján Ihring 
a  správnosť hospodárenia potvrdil 
kontrolór spolku Ing. Milan Matych.
Po správach sa slova ujal predseda 
volebnej komisie Ing. Miroslav Gaz-
dík, ktorý predniesol prítomným ná-
vrhy Rady Handlovského baníckeho 
spolku na predsedu spolku a na čle-
nov Rady spolku.
Členská schôdza schválila do funkcie 
predsedu p. Vladimíra Podobu a  za 
členov Rady Arpáda Kosztu, Jarosla-
vu Maslíkovú, Jána Ihringa, Jozefa 
Javureka, Luboša Šaláteka, Juraja 

Tomášika, Jozefa Dudáša, Júliusa 
Kuzmína. Staronový predseda poďa-
koval bývalým členom Rady Ing. Igo-
rovi Reiffovi a Jánovi Procnerovi za ich 
účinkovanie v Rade spolku, ubezpečil 
všetkých, že spolupráca s nimi nekon-
čí i  naďalej sa spolok bude opierať 
o skúsenosti a metodické rady p. Rei-
ffa a o zručnosti a nápady p. Procnera.
Na členskej chôdzi boli prijatí do  náš-
ho spolku noví štyria členovia, Dolin-
ský František, Vaginger Ivan, Padúch 
Jozef, Marek Eduard Mikuš. Spolok tak 
teraz eviduje spolu 87 členov.
Po ďakovačkách a  plodnej diskusii 
sme schôdzu ukončili baníckou hym-
nou „Banícky stav.“
Ešte pár družných debát pri občer-
stvení a rozchod domov.  Vladimír Podoba

V stredu 13. marca na pôde mests
kého úradu spoločne zasadala 
správna a dozorná rada neziskovej 
organizácie Handlovské lesy.

Jedným z  bodov rokovania boli aj 
chránené územia Natura 2000 a mož-
nosti ich využívania. Ide o  územie 
s rozlohou približne 330 há, ktoré je 
od začiatku tohto roka zaradené do 
druhého stupňa ochrany.  

Dôvod tohto stretnutia vidí vice-
primátor Radoslav Iždinský v ma-
nažmente celého územia, ktoré sa 
nachádza nad Horným koncom: „Ide 
o  plochu od asfaltovej cesty na vý-
chodnú šachtu až po stabilizačný ná-
syp. Toto územie je v našom katastri, 
ale nie je v našom vlastníctve, patrí 
Slovenskej republike,  hospodári na 
nej spoločnosť Agroprodukt Slova-
kia.“

Radimír Siklienka, riaditeľ Správy 
chránenej krajinnej oblasti (CHKO) 

Ponitrie: „Stretli sme sa kvôli tomu, 
aby sme sa dohodli o spolupráci pri 
ochrane a manažmente územia eu-
rópskeho významu  Handlovské lúky. 
Povedali sme si, aké sú legislatívne 
možnosti a aké sú obmedzenia.“ 

Mesto Handlová by v  rámci prípra-
vy územného plánu chcelo s  touto 
lokalitou počítať ako s miestom pre 
mäkký turizmus. Podľa viceprimátora 
Handlovej je dôležité, aby sa aj mesto 
nejakým spôsobom spolupodielalo 
na tom, čo sa bude v tom území diať. 

„Jednou z priorít je, aby mali ľudia 
z okrajových častí ako je Horný ko-
niec a Nová Lehota možnosť prejsť, 
či už pešo alebo na bicykli do mesta, 
aby sme mali ďalšiu spojnicu, ktorá by 
bola bezpečná a viedla by v podstate 
prírodou. To je taká naša vízia. A sú-
časťou môže byť cyklotrasa s jemný-
mi zásahmi do prírody.“

Radimir Siklienka dodáva: „Nebráni-

NATURA 2000 je sústava chránených území európskeho významu.    FOTO:RTV PD

me sa, aby bol riešený manažment 
toho územia. Toto územie bolo za-
chované aj vďaka doterajšej starost-
livosti. To znamená, že naďalej sa to 
bude môcť obhospodarovať, poľno-
hospodársky subjekt sa naďalej bude 
starať a kosiť. Vieme sa dohodnúť na 
náučnej a  rekreačnej funkcii tohto 
územia, uvažuje sa o cyklotrase, prv-
koch drobnej architektúry ako altán-
ky, lavičky , prípadne náučný chodník 
a náučné tabule.“  

Územie je špecifické z  viacerých 
dôvodov. Pôsobia na ňom viaceré 
organizácie: Agroprodukt Slovakia, 
Lesy SR, od 1.1.2024 aj CHKO Ponitrie 
a aj mesto Handlová je  partnerom 
týchto všetkých organizácií.  Je pot-
rebné, aby všetci mali aktuálny preh-
ľad o tom, čo sa tam deje, aby každý 
z toho územia dostal to, čo potrebuje 
a aby si navzájom nijakým spôsobom 
neprekážali. Mesto Handlová a štát-
na ochrana prírody pripravia dohodu 
o spolupráci pri manažmente ochra-
ny tohto územia. 

V otázke ochrany je novinkou od kon-
ca minulého roka aj trvalé pôsobenie 
Zásahového tímu pre medveďa hne-
dého v oblasti hornej Nitry. Ministers-
tvo životného prostredia SR tým dek-
laruje lepšie fungovanie zásahových 
tímov a snahu o systémové riešenie. 
Prioritou je, aby medvede neohrozo-
vali životy ľudí a aby pobyt v prírode 
v okolí nášho mesta a celej hornej Nit-
ry nepredstavoval riziko.        
                    EP, RTV Prievidza

Baníci ukončili schôdzu hymnou „Banícky stav“.                    FOTO: VP

Kynológovia sa stretli na plese už po štvrtý krát            FOTO: MR
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Pani Oľga Pochobradská,                                         
sa dožije 11. apríla 96 rokov.

Život je krásny v každom veku. Milá Olinka, čas 
láme 96tke závoru a mladosť je odviata za horu.

Pre všetky tie šťastné chvíle, pre tých, čo máš 
okolo seba, pre  všetko, čo je tu milé, žiť tie roky 

hodné bolo. Preto smútiť dôvod nie je, človek 
musí premôcť seba. Čo bolo, zamkni za sebou, 

smútku daj zbohom, nech teplo krbu rodiny 
zahľadí pribúdajúce roky. 

Hladkáme Tvoje dlane, Tvoje vrásky... Sú v Tebe 
rieky rozospievané a more čistej, úprimnej lásky. 

Do ďalších rokov Ti prajeme veľa, veľa zdravia 
a zároveň Ti želáme, aby tí najbližší Ťa obdaro-
vali nielen krásnymi kvetmi, ale hlavne láskou 

a priateľstvom. 

Krásne narodeniny prajú bývalé kolegyne            
zo ZŠ Mierové námestie

Dňa 16. 4. uplynuli tri 
roky, odkedy nás opusti-
la Valéria Haviarová.

S láskou spomína 
manžel Jaroslav, dcéry 

Marcelka a Beatka 
a vnúčatá Dominik, 

Viktória a Emmka, brat 
Dušan a švagriná Vierka a zať Braňo.

Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku. 

Dňa 5.4.2023 sme 
si pripomenuli prvé 

smutné výročie, odkedy 
nás navždy opustila 

naša milovaná mamič-
ka a stará mamička        

Anna Ravingerová.

S láskou a úctou spomí-
najú synovia Dušan a Ján s rodinami 

Dňa 10. júla 2024 
si pripomíname 13. 

smutné výročie, 
odkedy nás opustil 
náš milovaný syn                                    

František Satina ml.

S láskou spomína 
mama a sestrys rodi-

nami.

V poslednom prístave Tvoja loďka zakotvila, 
bolesť Ťa opustila a láska obklopila. Oči Tvoje už 
nezaiskria, ústa sa už neusmejú, ruka Tvoja už 
nepohladí. Tvoje srdce však ostalo v nás, bude 

nás tešiť, bude nás hriať, bude nám úsmevy 
rozdávať i keď Ty budeš v kľude spať. 

Dňa 22. apríla uplynú 
smutné 3 roky, odkedy 
nás opustil náš milova-
ný manžel, otec, starý 
a prastarý otec, pán 
František Satina.

 V tichu spomienok sa 
zrkadlíme akoby čas 

zastal. V našich srdciach žijú tie chvíle, ktoré sme 
spolu prežili. Tvoj úsmev, Tvoje slová, Tvoja láska 

- všetko to zostáva v nás ako nevymazateľný 
odtlačok. A tak sa modlíme, aby si našiel pokoj, 

aby si bol tam, kde už niet bolesti a strachu.

Nech Tvoja duša odpočíva v nekonečnom svetle. 

Čas letí, deň za dňom sa 
míňa, Tvoja prítomnosť 

nám stále chýba. Odišiel 
si, nie si medzi nami,      

v našich srdciach zostá-
vaš navždy.

Dňa 8.4.2024 sme si 
pripomenuli 8.výročie 

úmrtia milovaného manžela, ocina, dedka, 
brata, švagra a priateľa Pavla Hatalu.

S úctou a láskou spomína manželka Helena, 
syn Pavol s rodinou, dcéry Saška a Helenka                   

s rodinami. 

Dňa 29. apríla uplynie 
14. rokov, odkedy nás 

opustil otec,  starý otec 
a prastarý otec Vojtech 

Mezei.

S láskou spomínajú 
synovia Vojtech, 

Juraj a dcéra Gabriela                   
s rodinami.  

Náš milý manžel, otec, 
starký, sused a kamarát 

Pavel Liskovec by sa 
26. apríla 2024 dožil 

75 rokov.

 Osud rozhodol inak a 
on už s nami nie je veľa 

rokov.

Stále myslí a spomína na neho milujúca rodina 
Ďakujeme, že si s nami bol.

Dňa 13. apríla uplynie 
13 rokov, odkedy nás 
navždy opustil man-
žel, otec a starý otec           

Ondrej Černák.

S úctou a láskou 
spomínajú manželka                 
a synovia s rodinami.

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

Dňa 11. apríla 2024 
sme si pripomenuli 

druhé výročie, odkedy 
nás navždy opus-

tila naša milovaná 
manželka, mamina, 
starká, kamarátka                    
Mária Dányiová.

Kto Ťa poznal, ten pozná našu bolesť, ten vie, 
čo sme v Tebe stratili. V našom srdci žiješ večne 

ďalej...

S láskou a úctou spomínajú manžel,                      
deti s rodinami a ostatná rodina. 

Dňa 22. apríla 
uplynú 2 roky, čo 

nás navždy opustila                       
Magdaléna Peťková.

S láskou spomínajú 
manžel, dcéra a synovia 

s rodinami.

Kto ste ju poznali venujte jej tichú spomienku.

Dňa 7. apríla uplynulo 
5 rokov, odkedy nás 
navždy opustil pán 

Jaroslav Hlaváčik.

S úctou spomínajú 
manželka a deti                

s rodinami a vnúčatá. 

Dňa 2. mája uplynie 
dlhý smutný rok, kedy 
nás opustila vo veku 
92 rokov naša sestra 

Júlia Padúchová rod. 
Wohlandová.

Čas plynie a nevráti čo 
nám vzal, len spomien-

ky a žiaľ. Kto ste ju poznali venujte jej prosím 
tichú spomienku.

S láskou spomínajú sestry Mária a Alžbeta, 
brat Jozef s rodinami a krstná dcéra Daniela s 

priatľom. 

Dňa 11. apríla 2024 
uplynie rok, odkedy nás 
opustil náš milý švagor, 
strýko, sused a kamarát 

Jozef Liskovec.

Tí, ktorí ste ho 
 po  znali, venujte mu 
krátku spomienku.                          

Ďakuje smútiaca rodina

Dňa 17.3. uplynul rok, 
odkedy nás navždy 

opustil Jozef Fleischer.

S láskou spomínajú deti 
s rodinami.

Dňa 20. apríla uplynuli 
tri smutné roky odkedy 
nás navždy opustil náš 
drahý manžel, ocino a 

starký Vojtech Bujna.

Kto ste ho poznali a mali 
radi venujte mu tichú 

spomienku.

S láskou a úctou spomínajú manželka Mária a 
dcéra Danka s rodinou. 

Dňa 6. apríla uplynulo 
11 rokov, odkedy 

nás opustil náš mi-
lovaný manžel, otec, 

starký a prastarký                     
Vladimír Podoba.

Kto ste ho poznali a mali 
radi, venujte mu tichú 

spomienku.

S láskou spomína celá rodina.

„Osud ti nedovolil s nami dlhšie byť, ale v našich 
srdciach budeš stále žiť.“

Čas bez Vás plynie už len v spomien-
kach, naša láska k Vám však bude stále                                           

v našich srdciach rásť.

Spomíname na mamičku Olinku Ondrišovú, 
uplynuli  2 roky a tatka Ľudovíta Ondriša, 

uplynulo 23 rokov, ako snívate svoj večný sen.

Dcérka Olinka a synovia Ľubomír                                 
a Jozef s rodinami 

DIGITÁLNE KINO 
BANÍK

KUNG FU PANDA 4
ANIMOVANÝ / USA / MP 7 / SD

94 min / 6 €
13.4. o16.00

KROTITELIA DUCHOV: MRAZIVÁ 
HROZBA

FANTASY / USA / MP 12 / ČD
104 min / 6€
13. 4. o 18.00

PRVÉ ZNAMENIE: PRICHÁDZA 
SATAN!

HOROR / USA / MP 18 / ST
114 min / 6€

13. 4. o 20.00 a 16. 4. o 18.00

DOMÁCE PRÍŠERKY
ANIMOVANÝ / USA / MP 7 / SD

87 min / 6€
14. 4. o 10.00

NEZLOMNÍ
DOBRODRUŽNÝ / USA / MP 12 / ČT

107 min / 6€
15. 4. o 18.00

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA / POZVÁNKY / INZERCIA

Blahoželanie

Spomienka

SpomienkaSpomienka

Spomienka

SpomienkaSpomienka

Spomienka

SpomienkaSpomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Navždy nás opustili...

Spomienka

Spomienka

Spomienka

Uzávierka novín Handlovský hlas č. 6 / 2023 je v utorok 23. apríla 2024.
Na distribučných miestach noviny budú do 7. mája 2024.

Hráme vždy, aj pre jedného diváka!

www.kino.handlova.sk

SENIOR CENTRUM HANDLOVÁ,
n. o. prijme do pracovného pome-
ru MASÉRA/MASÉRKU.

Kvalifikačné požiadavky: minimálne 
požadované vzdelanie stredná zdra-
votnícka škola, odbor masér/masérka.
Iné kritériá a požiadavky: bezúhon-
nosť, zodpovednosť, spoľahlivosť, 
samostatnosť, prax vítaná.
K žiadosti je potrebné priložiť: profe-
sijný životopis s aktuálnymi kontakt-
mi, kópia o absolvovaní 
dosiahnutého vzdelania, súhlas so 
spracovaním osobných údajov.
Platové podmienky: nástupný plat v 
skúšobnej dobe je 1,1 násobok mini-
málnej mzdy, po skúšobnej dobe 1,2 
násobok minimálnej mzdy, násled-
né zvýšenie po 2 rokoch.
Bližšie informácie u hlavnej sestry na 
telefónnom čísle: 0905 342 061
Písomné žiadosti o prijatie do zamest-
nania s požadovanými dokladmi po-
sielajte poštou, e-mailom: riaditelka@
seniorcentrum.handlova.sk  alebo 
môžete osobne priniesť na adresu 
SENIOR CENTRUM HANDLOVÁ, n. o., 
M. Krššákovej 1107/1, 972 51 Hand-
lová v čase od 7:30 do 14:30 hod.   RED

Vo veku 72 rokov navždy opustila 
svojich blízkych pani Mária Kováčová, 
ktorá vo volebných obdobiach 1990 
-1994 a  1994 -1998 bola poslanky-
ňou Mestského zastupiteľstva mesta 
Handlová. Mnohí obyvatelia ju tiež 
poznali ako zamestnankyňu bývalých 
Technických služieb v našom mesta 
na úseku záhradníctva. Posledná 
rozlúčka s  pani Máriou Kováčovou 
sa konala 9. apríla. Mesto Handlová 
vyjadruje úprimnú sústrasť blízkym. 
Česť jej pamiatke!

Jozef Ščípa, 92 rokov,

naposledy bytom Kunešovská 10.

Ján Neubauer, 81 rokov,

pôvodne bytom Handlová.

Ing. Magdaléna Moravčíková, 72 rokov, 

naposledy bytom Kpt. Nálepku 52.

Štefan Vančo, 87 rokov,

naposledy bytom Kpt. Nálepku 7.

Ivan Ilešič, vo veku 82 rokov,

naposledy bytom Mierové námestie 2.

Margita Valová, vo veku 82 rokov,

naposledy bytom Senior centrum Handlová.

Viera Hlivová, vo veku 62 rokov,

naposledy bytom Náhradné pole 11.

27.12.1951 - 29.3.2024

Voľné pracovné miesto Opustila nás bývalá  poslanky ňa 
mestského zastupiteľstva  Mária 
Kováčová

Mária Molnárová, vo veku 71 rokov,

naposledy bytom Československej armády 34.

Anton Mišiak, vo veku 60 rokov,

naposledy bytom Mostná 33/13.

Pavel Mičko, 65 rokov,

naposledy bytom Okružná 1861/47.

Ján Bednár, 86 rokov,

naposledy bytom 29. augusta 84/64.

Alena Margetová, 74 rokov,

naposledy bytom Jilemnického 3.

Katarína Tóthová, 84 rokov,

naposledy bytom Pstruhárska 8.

Mária Kováčová, 72 rokov,

naposledy bytom Náhradné pole 1270/13.



V minulom roku sa vďaka spolupráci 
mesta Handlová, Komisie kultúry a 
cestovného ruchu, Earth Angel, ako 
aj Knižnice mesta Handlová, Hvez-
dárne, Andrejovi Harakovi a ďalšími 
dobrovoľníkom podaril zorganizo-
vať prvý ročník Zaži Handlovú – Cez 
kopce až ku hviezdam. Celkovo sa do 
výzvy zaregistrovalo 38 záujemcov a 
na jej splnenie bol stanovený čas 2,5 
mesiaca. Výzvu ukončilo 25 účastní-
kov, väčšinou rodiny s deťmi. Po vla-
ňajšom slávnostnom vyhodnotení a 
odovzdaní cien účastníkom symbolic-
ky na Medzinárodný deň cestovného 
ruchu, ktorý si pripomíname 27. sep-
tembra, boli tí, čo spoznávali naše 
mesto a jeho okolie prostredníctvom 
indícií, oslovení s dotazníkom spokoj-
nosti, ktorý slúži organizátorom ako 
dobré východisko pre organizáciu 
ďalších ročníkov.

Čo nám povedali dotazníky?

• Celkovo sa vrátilo na adresu zazihan-
dlovu@handlova.sk spolu 14 dotaz-
níkov. Handlovú zažilo viac žien ako 
mužov, pričom najviac sa zúčastnilo 
ľudí z vekovej kategórie medzi 21 a 30 
rokov, takmer polovica zúčastnených. 
Druhou najpočetnejšie zastúpenou 
vekovou kategóriou boli ľudia medzi 
41-50 rokov. Rovnaké percentuálne 
zastúpenie (14,3 %) mali vekové ka-
tegórie deti do 4 rokov, deti od 5 do 
15 rokov a dospelí od 31 do 40 ro-

Prvá aprílová sobota mala na 
programe posledné kolo dlhodo-
bej časti Slovenskej basketbalovej 
ligy. Až na troch zo štyroch palu-
boviek sa bojovalo o tabuľkové 
umiestnenie, pred blížiacimi sa vy-
raďovacími bojmi.

Kým v zápase medzi Patriotmi z Levíc 
a Lučencom už o nič nešlo, Handlo-
vá, Komárno a Svit sa až do samého 
konca bili o tretie až piate miesto. Po-
stupová matematika bola jednodu-
chá. Handlovčanom stačilo na prvú 
štvorku víťazstvo nad Bratislavským 
Interom. Komárno so Svitom si to 
rozdali v priamej konfrontácii o tretie 
miesto. Prievidza nastúpila na povin-
nú domácu jazdu proti nováčikovi z 
Nitry a plný bodový zisk jej zaručoval 
druhú priečku tabuľky.
Handlovskí „baníci“ si uvedomovali 
dôležitosť posledného zápasu a ví-
ťazstvom by zotrvali medzi elitnou 
štvorkou tabuľky, dokonca v prípade, 
že by sa Komárnu podarilo triumfovať 
nad Svitom o 12 a viac bodov, posko-
čili by až na tretie miesto. Zverenci 
trénera Miloševiča tak mali pred so-
botným rozskokom všetko vo vlast-
ných rukách. Žiaľ, domáci priaznivci 
odchádzali z handlovskej športovej 
haly sklamaní. Handlová nedokázala 
využiť jedinečnú príležitosť na po-

kov. Viac ako 75% účastníkov tvorili 
Handlovčania, ktorí bývajú aj vyrastali 
v Handlovej.
• Do výzvy sa zapojilo 64,3% účast-
níkov, ktorí absolvovali už predchá-
dzajúci nultý ročník s podnázvom Po 
stopách našich predkov.
• O výzve sa viac ako 21% účastní-
kov dozvedelo cez oficiálne infor-
mačné zdroje mesta (a to konkrétne 
prostredníctvom mobilnej aplikácie 
mesta Handlová, webového sídla 
mesta Handlová (www.handlova.sk), 
instagramový profil (@zazi.handlovu). 
7,1% účastníkov minuloročnej výzvy 
sa dozvedeli o výzve Zaži Handlovú a 
o jej ďalšom ročníku vďaka odporúča-
niam blízkej osoby, či rodiny a takisto 
7,1% účastníkov sa o výzve dozvedeli 
cez vyvesený plagát na mestských re-
klamných plochách.
• Najväčším turistickým lákadlom 
podľa odpovedí účastníkov je pre 
naše mesto príroda. A to najmä Malý 
a Veľký Grič. Prírodné krásy Handlo-
vej v odpovediach rezonovali najviac, 
avšak účastníci označili ako lákadlo aj 
banícku históriu, či Viadukt. Účastní-
ci taktiež ocenili pokojnú atmosféru 
mesta, ktorá v iných mestách možno 
chýba a v dnešnej dobe obzvlášť.
• Hodnotenie spokojnosti s poskyto-
vanými službami dopadlo na výbor-
nú. Personál, ktorý sa účastníkom 
venoval počas výzvy ohodnotili 
účastníci ako milý, ochotný a ústre-
tový.

• Vyše 80% účastníkov označilo špor-
tovú aktivitu v Handparku - slackline 
s Andrejom Harakom za top z výzvy. 
Druhým miestom, ktoré účastníci 
priradili medzi najobľúbenejšie bola 
hvezdáreň, kde sa im naskytla mož-
nosť pozorovania Jupitera a hviezdnej 
oblohy. Ďalším bola knižnica, kde im 
pani knihovníčky pripravili pátraciu 
úlohu, po ktorej prejdení si účastníci 
našli darček vo forme knihy od mesta.
• Náučnú vychádzku, počas ktorej si 
účastníci uctili pamiatku baníctva 
a zosnulých baníkov, označili účast-
níci výzvy za geniálnu.
• Vlastné nohy namiesto iných do-
pravných prostriedkov využila väčši-
na účastníkov, nikto nevyužil MHD.
• Len 2% účastníkov prechádzali celú 
výzvu sami. Až 98% účastníkov s ro-
dinou a deťmi, z toho 54% rodiny a 
detí nebolo oficiálne registrovaných 
vo výzve, len sprevádzalo účastníkov 
na potulkách naprieč Handlovou.
• Okúzľujúce miesto ukryté v hand-
lovskej prírode - Pníky - navštívilo po 
prvýkrát až 71,4% účastníkov. Hvez-
dáreň navštívilo po prvý raz 35,7% 
účastníkov a  Kňazov kopec 42,9%. 
V knižnici, na strelnici a Konštantíne 
boli po prvý raz spolu iba dvaja účast-
níci výzvy.
Všetci respondenti sa zhodli, že výzvu 
odporúčajú aj ďalším turistom a  sú 
rozhodnutí sa zapojiť aj do ďalšieho 
ročníka, ktorý je aktuálne už vyhláse-
ný.               VM

Zažili ste Handlovú. Nová výzva vyhlásená

MUŽI

VII. liga - 16. kolo

TJ AC Žabokreky nad Nitrou – MFK 
Baník Handlová 0:0 r. Bebjak, 100 
divákov

TJ AC Žabokreky nad Nitrou: Chudý 
– Fraňo/ 69. Zachara/, Pukanec, Slivka, 
Vida, Balaška/ 46. Ondruška/, Paľá-
k,Kováčik, Patrik Poništiak/46. Ladic-
ký/ ,Rudolf Poništiak/53 Koligyer/, 
Prochádzka

MFK Baník Handlová: Madarász – 
Tomáš Dudík, Malárik, Peter Dudík, 
Spevár, Martin Smidka/90. Žabka/, 
Mário Smidka, Poloncy/75.Križan/, 
Bugár, Gatial/67. Ďurík/, Krištof

VII. liga – 17. kolo

MFK Baník Handlová - TJ Druž-
stevník Diviacka Nová Ves 4:0 / 
2:0/ Martin Smidka 2, Poloncy-11m, 
Križan. R. Ficel,

MFK Baník Handlová: Madarász 
– Malárik/81. Híreš/, Tomáš Dudík, 
Spevár, Martin Smidka/ 81. Žiško/, 
Toma/46. Gatial/, Mário Smidka, Po-
loncy, Bugár, Krištof /72. Križan/

TJ Družstevník Diviacka Nová Ves: 
Hrdý – Lomnický /77. Králik/, Lup-
ták, Šlabjar / 19. Homola/, Siekel /46. 
Uhlár/, Žember, Pekár, Hagara, Blaho, 
Hanus/ 46. Lagin/, Belko / 72. Vavro/

VII. liga – 18. kolo

MTJ Pravenec – MFK Baník Handlo-
vá 4:0/2:0/ Raffay 2, Stopka, Žilla. R. 
Vážny, 100 divákov

MTJ Pravenec: Krč – Krško, Dekan 
/68.Rendek/, Zimmer, Martinák /61. 
Zbiňovec/, Stopka, Žilla/68. Luščák/, 
Raffay,Haluš/61. Štefan/, Drozd, Gaj-

doš

MFK Baník Handlová: Madarász – 
Peter Dudík, Tomáš Dudík/66. Križan/, 
Spevár Martin Smidka/88. Iláš/, Mário 
Smidka, Poloncy/ 72. Žabka/, Bugár, 
Gatial/46. Ďurík/, Martin Dudík, Kriš-
tof/88. Žiško/

VII. liga - 19. kolo

MFK Baník Handlová – ŠK VEGUM 
Dolné Vestenice 1:3 / 0:0 /   Malárik 
– Poliak, Lucas Ricarte Batista, Sobota 
100 divákov, r. Nagy

MFK Baník Handlová: Madarász – 
Malárik, Peter Dudík, Spevár, Martin 
Smidka, Ďurík / 53. Gatial/, Mário 
Smidka / 73. Križan/, Poloncy / 73. 
Tomáš Dudík/, Bugár, Martin Dudík, 
Krištof

ŠK VEGUM Dolné Vestenice: Be-
ník – Šuhajda, Farkaš, Košík,Mäsiar / 
70. Šagát/,  Lucas Ricarte Batista /86. 
Dufek/, Melis, Sobota, Pedro Henriqe 
De Cruze Pereira/90. Šiarik/, De Lunas, 
Poliak

VII. liga - 20. kolo

TJ Priehrada Nitrianske Rudno – 
MFK Baník Handlová 3:2/3:1/ Ada-
mec 2/ 1-11m/, Hlinka – Križan 2, r. 
Moravčík 100 divákov

TJ Priehrada Nitrianske Rudno: Ba-
čík – Michal, Krpelan, Cebák, Hlinka/ 
64. Pružinec/, Juraj Hronec, Kurinec, 
Mikula, Drobec,Petráš/ 74. Havránek/, 
Adamec/83. Bárta/

MFK Baník Handlová: Madarász – 
Križan/66. Ďurík/, Malárik/ 89. Híreš/, 
Peter Dudík, Spevár, Martin Smidka 
/89. Kačák/, Mário Smidka, Polon-
cy/80. Gatial/, Bugár, Martin Dudík, 
Krištof                  
                 MFK Handlová

Výsledky MFS MFK Baník Handlová VII. liga muži MBK Baník Handlová nezvládol poslednú previerku dlhodobej časti

sun do elitnej štvorky a odštartovať 
tak vyraďovacie boje na svojej palu-
bovke. Zeleno-čierni nezvládli tlak, 
vyplývajúci z dôležitosti stretnutia, 
naopak Inter dokonale využil štyrid-
saťminútovku pod košmi Handlovej, 
ako prípravu pred Play Off. Suverén-
nym víťazstvom na seba upozornil a 
naznačil, že ešte posledné slovo ne-
povedal.
S výnimkou prvej štvrtiny, v ktorej si 
domáci vytvorili až 12-bodové vede-
nie, držali opraty zápasu vo svojich 
rukách hostia. Inter dvojciferné man-
ko zmazal a v úvode druhej štvrťky 
otočil stav vo svoj prospech. Od tejto 
chvíle Handlovčania nevyhrávali už 
ani raz. Z veľkej prestávky sa vrátili na 
palubovku s diametrálne rozdielnym 
nasadením, ako v úvode zápasu. Bez 

energie hrajúci „baníci“ kopili množ-
stvo chýb, nepremieňali otvorené 
strely, zahadzovali tutovky spod koša 
a tímového ducha nechali cez polčas 
v šatni.
Naopak, s chuťou hrajúci Inter si bez 
problémov budoval pohodlný nás-
kok, ktorý v 36. minúte narástol až na 
23 bodov, 78:55. Za tohto stavu bolo 
rozhodnuté a domáci basketbalisti 
čakali na záverečný klaksón, ktorý 
ich vykúpi z utrpenia. V najdôležitej-
šom zápase sezóny napokon prehrali 
68:84 a prepadli sa nevýhodné piate 
miesto tabuľky. Po nečakanej a po-
tupnej prehre spoznali meno svojho 
štvrťfinálového súpera vo vyraďova-
cích bojoch. Stal sa ním basketbalový 
klub BC Komárno.
   Pavel Procner, Foto: Ľuboslav Kurinec

V najdôležitejšom zápase sezóny Handlová napokon neuspela.          FOTO: Ľuboslav Kurinec


